
 
 

SOPELAKO UDALAK 2023ko 
UZTAILAREN 6an, ARRATSALDEKO 

18:30ean EGINDAKO EZ- OHIKO OSOKO 
BILKURAREN AKTA 

ACTA DE LA SESION EXTRAORDINARIA 
CELEBRADA POR EL PLENO  DEL 

AYUNTAMIENTO DE SOPELA, EL DIA 6 DE 
JULIO DE 2023, A LAS 18:30 HORAS 

 
BERTARATUAK / ASISTENTES 
LEHENDAKARIA / PRESIDENTA 

ALKATEA / LA ALCALDESA 
 

Guruzne Carrasson Torrontegi 
 

ALKATEORDEAK / TENIENTES DE ALCALDE 
 

Unai del Burgo García (EH BILDU) 
Eder García López (ELKARREKIN SOPELA) 

Miguel Angel Tapia Trigueros (EH BILDU) 
Aitziber Onaindia Martínez (EH BILDU) 

 
ZINEGOTZIAK / CONCEJALES 

 
Naia Azkarate Estevez (EH BILDU) 

Miren Itziar Lazaro Ardanza (EH BILDU) 
Arantza Bilbao Olarra (EH BILDU) 

Josu Barbarias Olabarria (EH BILDU) 
Josu Landaluze Zarandona (EAJ-PNV) 
Amaia Guenetxea Villabeitia (EAJ-PNV) 

Gotzon Garai Elgezabal (EAJ-PNV) 
Mª Angeles Ibarra Egiguren (EAJ-PNV) 

Alberto Sobrón Calvo (EAJ-PNV) 
Maider Cristina Núñez Guinea (EAJ-PNV) 

Maria Luisa Gadea Nebreda (ALTERNATIVA VECINAL SOPELA) 
Mª Teresa Fernández Garcia (PSE-PSOE) 

 
BEHIN-BEHINEKO IDAZKARIA / SECRETARIA ACCIDENTAL 

 
Begoña Irastorza Areizaga 

 
Sopelan, bi mila eta hogeita hiruko uztailaren 
seian, arratsaldeko sei eta erdiak direnean, Osoko 
Bilkura eratu da, Guruzne Carrasson Torrontegi 
alkate-udalburu Andrea buru dela, goian 
adierazitako zinegotziak ere bertan direla, ez-ohiko 
bilkura egiteko, deialdian adierazitako gai-
zerrendaren arabera, eta Begoña Irastorza 
Areizaga behin-behineko idazkariarekin batera, 
egintzaren fede emateko. María Cambeiro Udal 
kontu-hartzailea ere bertan izan da. 
 
 
 
1.- 2023KO EKAINAREN 17KO ETA 26KO 
BILKURETAKO AKTAK ONARTZEA, HALA 
BADAGOKIO(0:01:23 MINUTUA):- ,Horiek 
kontuan hartuta, Udalbatzak, aho batez, honako 
hau erabaki du: Aktak onartzea. 
 
 
 

En Sopela, a seis de julio de dos mil veintitrés, 
siendo las dieciocho horas y treinta minutos, se 
constituye el Pleno de este Ayuntamiento bajo la 
Presidencia de la Sra. Alcaldesa-Presidenta, Dª 
Guruzne Carrasson Torrontegi, con asistencia de 
los/as Sres/as Concejales/as arriba señalados, al 
objeto de celebrar sesión extraordinaria, con 
arreglo al Orden del Día designado en la 
convocatoria, con la asistencia de la Secretaria 
Accidental Dª Begoña Irastorza Areizaga, que dará 
fe del acto. Asiste la Interventora Municipal Dª 
María Cambeiro. 
 
1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE LAS 
ACTAS DE LAS SESIONES ANTERIORES DE 
FECHAS 17 Y 26 DE JUNIO DE 2023 (MINUTO 
0:01:23): - Dada cuenta de las mismas, el Pleno, 
por unanimidad acuerda: Su aprobación. 
 
 
 



 
 

ATAL ERABAKITZAILEA 
 
2.- OSOKO BILKUREN ALDIZKOTASUNA 
(0:01:42 MINUTUA).- - Alkateak adierazi du Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoak zuzenketa bat aurkeztu duela puntu horri 
dagokionez, eta, beraz, lehenik eta behin, talde 
horrek duela hitza. 
 
 
Jarraian, Mª Angeles Ibarra andreak, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos Udal Talde 
Politikoaren bozeramaileak, hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: "Zuzenketa bat aurkeztu 
dugu puntu honetara, baina laster UEO aldatzeko 
konpromisoa hartu duzue. Osoko bilkura honetako 
15. puntuan hasiko dugu. Aldatu beharreko 
artikuluen artean, gure taldeak erantsi nahi luke, 
mediku-ziurtagiriaz gain, familia-kontziliazioa, 
ardurapeko seme-alaba adingabeak, adinekoak 
eta abar sartzea. Korporazioko kide gehienak ez 
gaude liberatuta, besteren edo norberaren kontura 
lan egiten dugu, lan-bidaia saihestezinak daude. 
Batzuetan, familia- eta lan-arrazoiak sortzen dira, 
eta, segurtasuna-talde gisa aldaketa hori lortzen 
baduzue, zuzenketa erretiratuko dugu. Aldi 
horretan zehar aurrekoetako arrazoiren bat sortzen 
bada, onar dadila eskatzen dugu. 
 
 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren edukia 
bideo-aktan dago, 2126/2023 espedientean eta 
hauek dira: 
 
 
Ondoren, Elkarrekin Sopela/Podemos udal talde 
politikoko Eder García jaunak hartu du hitza, 
honako hau adieraziz: Aldizkakotasuna ondo 
ikusten dugu. EAJk planteatzen duen gaia sakon 
aztertu beharko da, besteak beste, zer baldintza 
bete behar diren, eta abar. Guztion artean sakon 
aztertzen bada eta adostea lor badaiteke, ondo. 
Nire ustez, oso ondo zehaztu behar da ezinbesteko 
kasuan. Bat gatoz horri heldu behar zaiola 
esatean. 
 
Ondoren, Sopelako Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal talde politikoko Mª 
Teresa Fernánez andreak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: Proposamena ondo 
iruditzen zait. Horretarako konpromisoa hartzen 
baduzue, onartu egingo nuke. Bizitzan egoera 
askok baldintzatzen gaituzte eta malgutasun hori 
sartzen da, beste organo batzuetan, Senatuan 
esaterako. Nire ustez, merezi du. 
 

PARTE RESOLUTIVA 
 
2.- PERIODICIDAD SESIONES PLENARIAS 
(MINUTO 0:01:42). -   Por parte de la Sra. 
Alcaldesa se indica que por parte del grupo político 
municipal Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos se ha presentado una enmienda a este 
punto, por lo que, en primer lugar, tiene la palabra 
el mismo. 
 
Acto seguido toma la palabra Dª Mª Angeles Ibarra, 
portavoz del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos, para indicar: 
“Hemos presentado una enmienda a este punto, 
pero hasta lo que yo se, habéis adquirido un 
compromiso de modificar el ROM próximamente. 
Lo iniciaremos en el punto 15 de este mismo pleno. 
Entre los artículos a modificar, nuestro grupo 
querría añadir que además del justificante médico 
se incluyera conciliación familiar, hijos menores a 
cargo, personas mayores… La mayoría de 
miembros de la Corporación no estamos liberados, 
trabajamos por cuenta ajena o propia, hay viajes 
de trabajo inexcusables. A veces surgen motivos 
familiares y laborales y queremos que, por 
seguridad, también queden recogidos. Si como 
equipo de gobierno adquirís este cambio, 
retiraremos la enmienda. Si durante este periodo 
de tiempo surge algún motivo de los anteriores, 
rogamos sea admitido.  
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
Posteriormente toma la palabra D. Eder García, del 
grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos, señalando: La periodicidad la 
vemos bien. El tema que plantea el PNV creo que 
habrá que analizarlo en profundidad qué 
condiciones, etc. Si se analiza en profundidad 
entre todos y se puede llegar a un consenso, 
perfecto. Considero que hay que determinar muy 
bien la fuerza mayor. Estamos de acuerdo en que 
es algo que hay que abordar. 
 
Después toma la palabra Dª Mª Teresa Fernánez, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos – 
Euskal Sozialistak de Sopela, indicando: Me 
parece bien la propuesta. Si os comprometéis a 
ello, la aceptaría. Hay muchas situaciones en la 
vida que te condicionan e introducir esta 
flexibilidad, que en otros órganos como Senado ya 
se practican, considero que merece la pena.  
 
 
 



 
 

Jarraian, Sopelako Auzo Alternatiba udal-talde 
politikoko Marisa Gadea andreak hartu du hitza, 
eta honako hau adierazi du: Printzipioz, Mª 
Angeles andreak azaldu duen bezala, buelta bat 
eman behar zaio, agian zalantza gehiago sortzen 
dira eta arrazoia izan dezake. 
 
Ondoren, alkate andreak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: "Guk konpromisoa 
hartzen dugu, eta gaur goizean idazkariarekin 
egon garen bezala, UEO aldatu ahal izateko, hobe 
da gerta daitezkeen eta jasota geratzen diren 
egoera guztiak eztabaidatu, aztertu eta abar. 
Horregatik esan diot Landaluze jaunari gaur 
goizean, zuzenketa erretiratzeko, izan ere, gaia 
lantzen ari gara. Ezin bada irailean, urrian, baina 
Udal Erregelamendu Organikoa (UEO) aldatu nahi 
dugu. 
 
Mª Angeles Ibarra andreak, Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos udal-talde politikoko kideak, 
hartu du hitza, eta zuzenketa kenduko dutela 
adierazi du. 
 
Alkateak laburpen bat egin du: 
 
 
Lehenengoa:  Udalbatzak hilean behin ohiko 
bilkura egin dezala ezartzea, abuztuan izan ezik, 
hileko azken ostegunean, 18: 30ean, lehenengo 
deialdian, eta bi egun geroago, ordu berean, 
bigarren deialdian.   
 
 
Bigarrena: Batzarra egiteko aurreikusitako eguna 
jaieguna bada, bilkura aurreko egunean egingo da.   
 
 
Hirugarrena: Osoko Bilkura presentziala izango da, 
justifikatutako arrazoi medikoengatik izan ezik. 
 
 
Laugarrena: Idatzizko aktetan Udalbatzako 
zinegotziek bilkuran esandako adierazpenen  
alderdirik garrantzitsuenak jaso beharko dira. 
 
Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  
 
 
Aldezko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, Naia 
Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politikoko zinegotziak; Maria Teresa Fernández, 
Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak de Sopela 
udal-talde politikoko zinegotziak eta Eder García 

Acto seguido toma la palabra Dª Marisa Gadea, del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela, para indicar: En principio, como expone Dª 
Mª Angeles, hay que darle una vuelta durante 
algún tiempo a lo mejor surgen más dudas y puede 
tener razón.  
 
Posteriormente toma la palabra la Sra. Alcaldesa 
para indicar: Nosotros nos comprometemos y 
como hemos estado con la Secretaria hoy por la 
mañana para poder modificar el ROM, mejor 
debatir, analizar, etc todas las situaciones que 
puedan darse y que quede recogido. Es la razón 
por la que le he dicho al Sr. Landaluze hoy por la 
mañana, que, si se retiraba la enmienda, 
trabajamos en el tema. Si no se puede en 
septiembre, en octubre y modificar el ROM.  
 
 
Toma la palabra Dª Mª Angeles Ibarra, del grupo 
político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos, indicando que retiran la 
enmienda.  
 
Por parte de la Sra. Alcaldesa se hace un breve 
resumen: 
 
Primero: Establecer que el Pleno del Ayuntamiento 
celebre sesión ordinaria con una periodicidad 
mensual, excepto el mes de agosto, el último 
jueves de cada mes, a las 18:30 horas, en primera 
convocatoria, y dos días después, a la misma hora, 
en segunda convocatoria. 
 
Segundo: En el caso de que la fecha prevista para 
su celebración coincida con día festivo, la sesión 
se llevará a cabo el día anterior. 
 
Tercero: La asistencia a la sesión plenaria será 
presencial, salvo casos excepcionales por motivos 
médicos justificados. 
 
Cuarto: Las actas escritas deberán recoger lo 
esencial de las intervenciones de las concejalas y 
concejales de la Corporación. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación. 
 
Con el voto a favor de: Dª Guruzne Carrasson, D. 
Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias del grupo 
político municipal Sopelako EHBildu; de Dª Marisa 
Gadea, del grupo político municipal Alternativa 
Vecinal de Sopela; de Dª Maria Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos - 
Euskal Sozialistak de Sopela, y de D. Eder García 



 
 

Elkarrekin Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman dute: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek.  
 
Udalbatzak, gehiengoz, honako hau erabaki du: 
 
Lehenengoa:  Udalbatzak hilean behin ohiko 
bilkura egin dezala ezartzea, abuztuan izan ezik, 
hileko azken ostegunean, 18: 30ean, lehenengo 
deialdian, eta bi egun geroago, ordu berean, 
bigarren deialdian.   
 
 
Bigarrena: Batzarra egiteko aurreikusitako eguna 
jaieguna bada, bilkura aurreko egunean egingo da.   
 
 
Hirugarrena: Osoko Bilkura presentziala izango da, 
justifikatutako arrazoi medikoengatik izan ezik. 
 
 
Laugarrena: Idatzizko aktetan Udalbatzako 
zinegotziek bilkuran esandako adierazpenen  
alderdirik garrantzitsuenak jaso beharko dira. 
 
3.- INFORMAZIO - BATZORDE 
IRAUNKORRAK ETA KONTUEN BATZORDE 
BEREZIA SORTZEA  ETA ALDIZKOTASUNA 
(0:08:19 MINUTUA): -Alkateak adierazi du Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal talde 
politikoak bi zuzenketa aurkeztu dituela puntu honi 
dagokionez, beraz, lehenik eta behin, talde politiko 
horrek duela hitza. 
 
 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal 
talde politikoko Landaluze jaunak hartu du hitza, 
eta hauxe adierazi du: Lehenengo zuzenketa 
batzorde kopuruari buruzkoa da. Gobernu-taldeak 
6 batzorde proposatu ditu, eta ez gaude ados. 
Zuzenketak honela dio: 
 
“Erabaki-proposamenaren lehenengo puntuaren ordez, 
beste hau jartzea honela idatzita: Sopelako Udalaren 
informazio-batzorde iraunkorrak honako hauek izango 
dira: 
 
- Kultura, Euskara eta Hezkuntza 
- Kirola, Aisia eta gazteria 
- Gizarte Ekintza, Emakumea eta Berdintasuna 
- Udal Administrazioa eta Langileak 
- Herritarren Segurtasuna 
- Enplegua eta sustapen ekonomikoa 

del grupo político municipal Elkarrekin Sopela / 
Podemos.  
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos,  
 
El Pleno, por mayoría acuerda 
 
Primero: Establecer que el Pleno del Ayuntamiento 
celebre sesión ordinaria con una periodicidad 
mensual, excepto el mes de agosto, el último 
jueves de cada mes, a las 18:30 horas, en primera 
convocatoria, y dos días después, a la misma hora, 
en segunda convocatoria. 
 
Segundo: En el caso de que la fecha prevista para 
su celebración coincida con día festivo, la sesión 
se llevará a cabo el día anterior. 
 
Tercero: La asistencia a la sesión plenaria será 
presencial, salvo casos excepcionales por motivos 
médicos justificados. 
 
Cuarto: Las actas escritas deberán recoger lo 
esencial de las intervenciones de las concejalas y 
concejales de la Corporación. 
 
3.- CREACIÓN Y PERIODICIDAD DE LAS 
COMISIONES INFORMATIVAS PERMANENTES 
Y COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS (MINUTO 
0:08:19): - Por parte de la Sra. Alcaldesa se indica 
que por parte del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos se han 
presentado dos enmiendas a este punto, por lo 
que, en primer lugar, tiene la palabra dicho grupo 
político. 
 
Toma la palabra el Sr. Landaluze, del grupo político 
municipal Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos, indicando: La primera enmienda es 
relativa al número de comisiones. El equipo de 
gobierno plantea 6 comisiones y no estamos de 
acuerdo. La enmienda dice así: 
 
“Sustituir el primer punto de la propuesta de acuerdo por 
otro redactado en los siguientes términos: Las 
comisiones informativas permanentes del Ayuntamiento 
de Sopela serán las siguientes: 
 
- Cultura, Euskara y Educación 
- Deporte, Ocio y Juventud 
- Acción Social, Mujer e Igualdad 
- Administración Municipal y Personal 
- Seguridad Ciudadana 
- Empleo y promoción económica 
 



 
 

- Turismoa, komunikazioa, Informatika eta 
Merkataritza 
- Hirigintza, Etxebizitza, Ingurumena, Obrak eta 
Zerbitzuak 
 
- Ogasuna eta Kontuen Batzorde Berezia 
 
9 batzordeak mantentzeko argudioa da proposamenean 
edukiak nahasten direla, sail batzuek protagonismoa 
gal+tzen dutela eta batzordeak amaiezinak eta 
eraginkortasun gutxikoak izatea eragiten dutela. Ez dute 
harremanik udal-sailekin eta, ondorioz, udal-
kudeaketako eremuekin, eta batzordeetako kideen eta 
horietan parte hartu behar duten enplegatu publikoak 
beharrezko espezializazioa galtzen dute.” 
 

  

 
Zuzenketa hau egiteko arrazoiak askotarikoak dira, 
eta banan-banan azalduko ditut. 
 
 
Komunitate Batzordean: gure taldean, kultura, 
euskara eta hezkuntza kirol eta aisialditik 
bereiztearen aldekoak gara. Horren arrazoia da 
kultura, euskara eta hezkuntza arloek nahikoa 
lotura eta sendotasun dutela gai gehiago 
gehitzeko. Batzordea oso zabala izango litzateke, 
eta landu gabeko gaiak utziko lituzkete. 
 
 
Gizarte Batzordean: Gure ustez, zeharkakoak izan 
daitezke baina zerikusi gutxi edo batere ez duten 
gaiak nahasten dira: gizarte-ekintza, emakumea, 
berdintasuna eta garapenerako lankidetza. Kontua 
ez da ez dutela zerikusirik Gazteriarekin, baina ziur 
gaude Kirola eta Aisialdiarekin batera eduki 
nahikoa emango luketela beste batzorde bat 
sortzeko. 
 
 
Toki-garapeneko batzordean gauza bera gertatzen 
zaigu. Ez gara argudio berberekin errepikatuko, 
baina uste dugu Turismoak, Komunikazioarekin 
eta informatikarekin batera, beste batzorde bat 
osatuko lukeela. Kudeaketa Batzordeari 
dagokionez, ziur gaude Herritarren Segurtasunak 
batzorde bat berari bakarrik eskaintzeko adinako 
garrantzia izango duela; izan ere, legegintzaldi 
honetan zehar ikusi beharko dugu zer zerbitzu 
mota eskatuko dituzten herritarrek eta zer gabezia 
dituzten une honetan, eta zer hobetu beharko 
dugun. 
 
Beste arrazoi garrantzitsu bat ere aztertu behar da: 
batzordeak modu horretan taldekatzean, saihestu 
egiten dugu horietako batzuetan, idazkari bakarra 
izanda ere, funtzionario batzuek ezinbestean etorri 
beharko luketela, adibidez, udaltzainburua, 
langileen arduraduna eta informatikako teknikaria. 

- Turismo, Comunicación, Informática y 
Comercio 
- Urbanismo, Vivienda, Medio ambiente, Obras y 
Servicios. 
 
- Hacienda y Especial de Cuentas 
 
El argumento para el mantenimiento de las 9 comisiones 
es que en su propuesta se mezclan contenidos, 
perdiendo protagonismo algunos departamentos y 
haciendo que las comisiones fueran interminables y 
poco eficaces. No guardan relación con los propios 
departamentos municipales y, en consecuencia, con los 
ámbitos de gestión municipales perdiendo así la 
necesaria especialización de los integrantes de las 
comisiones, así como de los empleados públicos que 
han de asistir a las mismas.” 

 
Las razones que nos mueven a presentar esta 
enmienda para la formación de las comisiones son 
diversas, y paso a numerarlas. 
 
En la Comisión de Comunidad: desde nuestro 
grupo, somos partidarios de separar cultura, 
euskar y educación de la de deporte y ocio. Las 
razones son que la de cultura, Euskara y 
educación tienen suficiente enjundia y 
consistencia como para añadirle más temas. La 
comisión sería muy extensa y dejarían temas sin 
tratarse. 
 
En la Comisión de Sociedad: Entendemos que se 
mezclan temas que, aun pudiendo ser 
transversales, creemos que poco o nada tienen 
que ver, Acción social, mujer, igualdad y 
cooperación al desarrollo. No es que no tengan 
nada que ver con Juventud, pero estamos 
convencidos que junto a Deporte y Ocio darían 
contenido suficiente para creación de otra 
comisión. 
 
En la comisión de desarrollo local nos pasa lo 
mismo. No nos vamos a repetir con los mismos 
argumentos, pero creemos que Turismo junto con 
Comunicación e informática formarían otra 
comisión. De la Comisión de Gestión estamos 
seguros que Seguridad ciudadana tendrá el 
suficiente calado como para dedicarle una 
comisión a ella sola, pensando que, a lo largo de 
esta legislatura, tendremos que ver qué tipo de 
servicios va a demandar la ciudadanía y qué 
carencias tiene en este momento que tendremos 
que mejorar. 
 
Otra razón de peso que también hay que analizar 
es que, al agrupar las comisiones de esta manera, 
nos evitamos que, en algunas de ellas, aun 
teniendo un solo secretario, hay funcionarios que 
tendrían que venir indefectiblemente, por 
ejemeplo, el jefe de la Policía Local, la responsable 



 
 

 
 
Ziur gaude 9 batzordeen gaiaren espezializazioak 
aukera ematen duela gaietan sakontzeko eta 
kalitate handiagoz lantzeko, eta hori guztiz 
bateragarria da batzorde bakoitzeko kideak 
bertaratzeagatik "kalte-ordainengatik" edo 
dietengatik sortzen den gastuarekin. Bestalde, 
gogorarazi behar da prezio bera dela, 135 €, 2019-
2023 legegintzaldian bai eta 2015-2019 legealdian 
ere, ez dagoela KPIrik... (agian pentsatu beharko 
genuke liberatuei soldata urtero eguneratzen 
bazaie, gainerako zinegotziei gauza bera egin 
beharko litzaiekeela, ez dakit, pentsa dezgun 
zelan).  
 
 
Jarraian, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia 2126/2023 zenbakiko espedientean 
agertzen den Udal Idazkaritzak ziurtatutako Bideo-
aktan dago. Hona hemen: 
 
 
Jarraian, Elkarrekin Sopela/Podemos udal talde 
politikoko Eder García jaunak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi vaina orduedu: Duela 4 urte, 
9 batzordeen egitura gehiegizkoa ikusten genuela 
planteatu genuen, baina orduan ez genuen 
eskarmentu handirik politikagintzan. Gero, egoera 
hori bizi izan dudanez, gure ustez, kontua da zer 
ulertzen dugun informazio batzordetzat. Agian 
deliberatiboak izan beharko lukete eta 
eztabaidagaiak jorratzeko aukera eman. Aldez 
aurreko eztabaida politikoa dago ondoren Osoko 
Bilkuran landuko diren gaiak jorratzeko. Askotan, 
datu-irakurketak izaten dira batzordeak, eta 
askotan eskatu izan ditugu eta aldez aurretik bidali 
zaizkigu. Nire ustez, 9 batzorde izatetik 6 izatera 
pasatzean ez da espezializazioa galtzen. Gaiak 
landu eta eztabaida daitezke, eta modu sakon eta 
koherentean gara daitezke. Kudeatzea eta 
zuzentzea egokituko zaidan esparruaz ari garela 
(kasu honetan Merkataritza, Turismoa eta 
Sustapen ekonomikoa), harreman handia duten 
arloak dira, eta are gehiago, egunerokoan, 
merkataritzari buruzko alderdi batzuk Enplegutik 
kudeatzen dira, eta turismoak ere eragin zuzena du 
enpleguan eta merkataritzan; adibidez, 
egokituzaidan arloaz eta egun hauetan bizi izan 
dudanaz hitz egingo dut.   
 
 
Gainerako multzokatzeek ere zentzu koherentea 
dute, eta, beraz, multzokatze horrek ez du 
espezializazioa galtzea ekarriko. Nire ustez, 
batzorde batzuetan eztabaida lan daiteke, askotan 
Osoko Bilkurara etortzen baikara eta hemen 
eztabaida dago, baina alderdi batzuk agian 

de personal y el técnico de informática. 
 
Tenemos el convencimiento de que la 
especialización de la temática de las 9 comisiones, 
permite ahondar en los temas y trabajarlos con 
más calidad, y eso es totalmente compatible con el 
gasto que se produce por “indemnizaciones” o 
dietas por asistencia de los miembros de cada 
comisión que, por otra parte, cabe recordar, es el 
mismo precio, 135 €, que en la legislatura 2019-
2023 e incluso la anterior 2015-2019, no hay IPC 
… (igual tendríamos que plantearnos que si a los 
liberados se actualiza el salario anualmente, al 
resto de concejales debiéramos hacer lo mismo, 
no sé de qué manera, démosle una vuelta). 
 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal que consta 
en el Expediente número 2126/2023, siendo el 
siguiente: 
 
A continuación, toma la palabra D. Eder García, del 
grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos, indicando: Ya hace 4 años, 
planteamos que la estructura de las 9 comisiones 
la veíamos excesiva, desde el desconocimiento 
del día a día de la labor política. Después, 
habiendo vivido ya esa situación, consideramos 
que va más por el concepto de qué entendemos 
por comisiones informativas. Quizá tendrían que 
ser más deliberativas, en las que se debata. Hay 
un debate político previo para trabajar las 
cuestiones que después se trabajan en el Pleno. 
Muchas veces las comisiones son lecturas de 
datos y que muchas veces hemos pedido y se nos 
han enviado con antelación. Considero que al 
pasar de 9 a 6 comisiones no se pierde la 
especialización. Se pueden tratar, debatir temas y 
se pueden desarrollar también de una manera 
profunda y coherente. Hablando del ámbito que me 
tocará gestionar y dirigir, en este caso Comercio, 
Turismo y promoción económica, son áreas que 
tienen mucha relación, y es más, en el día a día 
hay aspectos que son de comercio que están 
gestionadas desde Empleo y el turismo también 
impacta directamente en el empleo y en el 
comercio, por ejemplo, yo hablaré desde el punto 
de vista del área que me toca y de lo que he podido 
vivir estos días. 
 
 El resto de agrupaciones tienen también un 
sentido coherente, por lo que agruparlas no va a 
ser motivo de pérdida de especialización. 
Considero que hay comisiones en las que se 
puede trabajar en el aspecto del debate, toda vez 
que muchas veces venimos al Pleno y 



 
 

batzordeetan soilik lantzen dira, eta ez Osoko 
Bilkuretan. Batzordea egokia izan daiteke, 
gobernu-taldeak gainerako taldeekin egunerokoa 
aztertzeko, mahai gainean puntuak jartzeko eta 
eztabaidatzeko, eta ez irakurketa hutsak egiteko; 
izan ere, batzuetan eztabaida apur bat falta izan 
da. Uste dut ez dela espezializazioa galtzen, eta 
duela 4 urte, bai guk eta bai EH Bildu-k komisioak 
murrizteko eskatu genuenean, edukirik gabeko 
komisiorik balego horiek murrizteko eta ez dira 
murriztu. Denborak aurrera egin ahala ikusi da 
batzorderen batek edukirik ez zuela eta zerbait 
egin zitekeela, eta ez da egin. Nire ustez, 
espezializazioari eutsi ahal izango diogu, 9 
komisiotik 6ra jaitsiz, eta, gutxi gorabehera, 40000 
€aurreztuko ditugu. Nire ustez, kontuan hartu 
behar da. 
 
 
 
Sopelako Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak 
de Sopela udal talde politikoko Mª Teresa 
Fernández andreak hartu du hitza, eta honako hau 
adierazi du: Ez dut aurrezkiaz hitz egingo, 
badakizue zer iritzi dudan horri buruz; uste dut 
zinegotziek egiten duten lana lan bat dela. Nire 
ustez, batzordeak asko luza daitezke, gaueko 
6etatik 10etara, esaten ari garen bezala edukia 
eman nahi bada, edo, aitzitik, multzokatzean, ez 
dute eduki handirik izango. Ez dut oso ondo 
ulertzen. Bestalde, gai batzuk nahastu egiten dira.  
Aipatu nuen Komunikazioak eta Informatikak 
batzorde espezifiko baten parte izan beharko 
luketela. Nik zuzentzen nituen batzordeek aurrera 
jarraitzen dute, baina datuak eman nahi izanez 
gero denbora luzea iraun dezakete, eta datu gutxi 
eman nahi izanez gero, denbora laburra. Ez nago 
ados banaketa horietako gehienekin, baina bai 
gairen batekin. Komunikazioa eta informatika 
bereizita joan behar direla uste dut. 
 
 
Ondoren, Sopelako Auzokideen Alternatiba udal-
talde politikoko Marisa Gadea andreak hartu du 
hitza, eta adierazi du: EAJren proposamena 
ordenatuagoa dirudien arren, batzordeetako batek 
eduki handirik ez badu, gehiegizko gastua iruditzen 
zait horietako batzuei eskaintzen zaien denbora 
laburrerako. Gainera, denborarekin ikusten 
badugu lan egiteko modu hori ez dela eraginkorra, 
legealdian zehar alda daiteke. Oraingoz, 6 
batzorderekin probatuko nuke denbora batez, 
horrek dakarren aurrezpenagatik, eta aurrezpen 
horrekin laguntzak emango nituzke 
merkatarientzat edo behartsuentzat, eta kontrakoa 
ikusten badugu, aldatu egin liteke. Uste dut lau urte 
hauetan badela ikusteko denbora. 
 

prácticamente sí que hay debate, pero hay algunos 
aspectos que a lo mejor únicamente se trata en 
comisiones y no en plenos.  La comisión puede ser 
un punto en el que tratemos, desde el equipo de 
gobierno con el resto de grupos, el día a día, poner 
puntos encima de la mesa y debatir, más que hacer 
meras lecturas, toda vez que algunas veces ha 
faltado un poco de debate. Creo que no se pierde 
especialización y hace 4 años cuando por nuestra 
parte y por EHBildu se solicitó reducción de 
comisiones, que si había comisiones con falta de 
contenido se reducirían las mismas y no se han 
reducido. Con el tiempo se ha visto que había 
alguna comisión con falta de contenido y se podía 
haber hecho algo, y no se ha hecho. Considero 
que vamos a poder demostrar que se puede 
mantener la especialización bajando de 9 a 6 
comisiones, teniendo un ahorro aproximado de 
40000€ y considero que hay que tenerlo en cuenta. 
 
Toma la palabra Dª Mª Teresa Fernández, del 
grupo político municipal Socialistas Vascos -
Euskal Sozialistak de Sopela, para indicar: No voy 
a hablar del ahorro, toda vez que sabéis mi opinión 
en relación a que los trabajos de los concejales es 
un trabajo. Considero que las comisiones pueden 
alargarse mucho, desde las 6 hasta las 10 de la 
noche, si como se está diciendo, se quiere dar 
contenido, o por el contrario, al agruparse, no 
tendrán demasiado contenido. No lo entiendo muy 
bien. Por otro lado, hay asuntos que se mezclan. 
Comenté que Comunicación e Informática 
deberían formar parte de una comisión específica. 
Las comisiones que yo presidía, continúan, pero, 
si se quieren dar datos pueden durar mucho 
tiempo y si se quieren dar pocos datos, poco 
tiempo. No estoy de acuerdo con la mayoría de 
estos repartos, aunque sí con alguna cuestión. 
Considero que Comunicación e informática deben 
ir por separado. 
 
 
Después toma la palabra Dª Marisa Gadea, del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela, para indicar: Aunque parezca más 
ordenada la propuesta de PNV, si, alguna de las 
comisiones no tienen mucho contenido, me parece 
un gasto excesivo para el poco tiempo que se 
dedica a algunas de ellas. Si, además, con el 
tiempo, vemos que no es efectiva esta forma de 
trabajar, se puede cambiar a lo largo de la 
legislatura. De momento, probaría durante algún 
tiempo con 6 comisiones, por el ahorro que ello 
supone, y con dicho ahorro, conceder ayudas para 
el comercio o gente necesitada, y si vemos lo 
contrario, se podría modificar. Considero que en 
estos 4 años hay tiempo de verlo. 
 



 
 

Sopelako EHBildu udal talde politikoko zinegotzia 
den Unai Del Burgo jaunak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: “EAJri eta gainerako 
kideei ere emango diet erantzuna, eta, batez ere, 
gure proposamena defendatuko dut”. 9 izatetik, 6 
izatera igaro gara eta hori ez da berria. 2018an 
EHBilduk proposatu zuen, 2019an EHBilduk 
proposatu zuen, eta, orain, 2023an EHBilduk eta 
Elkarrekin Sopelak, udal-gobernu berriak 
proposatzen du. 6 batzorde proposatzen ditugu: 
Herrigintza, Gizartea, Tokiko Garapena, Lurralde 
Antolamendua, Kudeaketa eta Ekonomia. Gure 
ustez, alde batetik, eraginkortasunean irabazten 
dugu. Egia da, batzuk batu egiten direla baina uste 
dugu zentzua badagoela honen atzean, eta 
horretan datza hain zuzen ere, sailen arteko 
eraginkortasuna, kordinazioa, eta komunikazioa. 
Uste dugu horrela, atal horietan, irabazi egiten 
dugula, hobetu. Esate baterako, kultura, euskara 
eta hezkuntza, aisia eta kirola, nolabait, guztiak 
dira herriarekin, komunitatearekin lotutako gaiak, 
hau da, herriari aberastasuna ematen diotenak. 
Gazteria ez dago hor sartuta eta orain azalduko 
dugu zergatik. Gazteak ez daude hor sartuta, eta 
orain azalduko dugu zergatik. Jarraian, gure 
gizartean nolabait premiak dituen kolektibo 
bereziei erantzungo diegu. Gazteak ezin dira 
kulturarekin, aisiarekin, kirolarekin... bakarrik lotu. 
Gure ustez, gazteek beste erronka batzuk ere 
badituzte, beste gizarte-arazo batzuekin egiten 
dute bat eta, nolabait, zeharkako lan-ildoa da 
Horregatik uste dugu gazteriak presente egon 
behar dela bai persona zaugarriekin, bai 
emakumeekin, bai berdintasun arloko gaiekin, bai 
LGTBIQ kolektiboarekin eta, azkenik, 
garapenerako lankidetzarekin. Nolabait, ezin da 
kulturara eta aisiara mugatu. Gero, tokiko 
garapena. Ederrek ondo azaldu du. Turismoa eta 
merkataritza daude bertan, ezinbesteko 
elementuak Tokiko Garapenean, eta enplegu eta 
ekonomia sustatzearekin. Guk ez genuen ulertzen 
zergatik zegoen lehen turismoa eta merkataritza 
komunikazioarekin eta informatikarekin lotuta. 
Turismoak eta merkataritzak lotuta egon behar du 
ekonomia sustatzearekin. Lurralde antolaketa 
berdin mantentzen da, oso zehatza delako. 
Hirigintza, etxebizitza, ingurumena eta obrak eta 
zerbitzuak. Azkenik, kudeaketa. Udal 
Administrazioa eta Langileria, Herritarren 
Segurtasuna, Komunikazioa eta Informatika, 
zeharkako zerbitzuak dira. Udaleko atal guztiei 
eragiten dietenak. Adibidez, herritarren 
segurtasunak kulturari, emakumeari eta 
berdintasunari, merkataritzari eta terrazei eragiten 
die, edo hirigintzarekin lotutako beste gai batzuei. 
Gauza bera gertatzen da komunikazioan eta 
informatikan ere. Hori da gure iritzia. Azkenean, 
horrela, zeharkakotasuna duten gai batzuk ildo 

Toma la palabra el concejal del grupo político 
municipal de EHBildu en Sopelana, Unai Del 
Burgo, diciendo: «También voy a dar respuesta al 
PNV y a los demás compañeros y, sobre todo, 
defender nuestra propuesta». Hemos pasado del 9 
al 6 y esto no es nuevo. En 2018 EHBildu lo 
propuso, en 2019 lo propuso EHBildu y ahora, en 
2023, EHBildu y Elkarrekin Sopela, lo propone el 
nuevo gobierno municipal. Proponemos 6 
comisiones: Urbanismo, Sociedad, Desarrollo 
Local, Ordenación del Territorio, Gestión y 
Economía. Creemos que, por un lado, ganamos en 
eficacia. Es cierto que algunos se unen, pero 
creemos que el sentido está detrás de esto, y 
precisamente en eso consiste la eficacia, la 
coordinación, la comunicación entre los diferentes 
departamentos. Creemos que, de ese modo, en 
esos apartados, la ganamos, la mejoramos. Por 
ejemplo, la cultura, el euskera y la educación, el 
ocio y el deporte, de alguna manera, son temas 
relacionados con el pueblo, con la comunidad, que 
de alguna manera aportan riqueza al pueblo. La 
juventud no está ahí metida y ahora explicaremos 
por qué. A continuación, damos una respuesta a 
los colectivos especiales que, de alguna manera, 
nuestra sociedad tiene necesidades. La juventud, 
esto no se puede relacionar solo con la cultura, con 
el ocio, con el deporte... creemos que la juventud 
también tiene otros retos, se alinea con otros 
problemas sociales y de alguna manera es una 
línea de trabajo transversal. Por eso creemos que 
la juventud debe estar presente tanto con las 
personas vulnerables, las mujeres, los temas de 
igualdad, el colectivo LGTBIQ y por último la 
cooperación al desarrollo. No se puede limitar solo, 
de alguna manera, con la cultura y el ocio. Luego 
Desarrollo local. El señor Eder lo ha explicado 
bien. Hay turismo y comercio, elementos 
imprescindibles en el Desarrollo Local y con el 
fomento del empleo y la economía. Nosotros no 
entendíamos por qué el turismo y el comercio 
antes estaba relacionado con la comunicación y la 
informática. El turismo y el comercio deben estar 
relacionados con la promoción económica. La 
organización territorial se mantiene igual porque es 
muy precisa. Urbanismo, vivienda, medio 
ambiente y obras y servicios. Por último, Gestión. 
Administración y Personal Municipal, Seguridad 
Ciudadana, Comunicación e Informática, son 
servicios transversales. Que afecten a todas las 
secciones del Ayuntamiento. Por ejemplo, la 
seguridad ciudadana afecta a la cultura, la mujer y 
la igualdad, el comercio y las terrazas, u otras 
cuestiones relacionadas con el urbanismo. Lo 
mismo la comunicación, la Informática. Esa es 
nuestra opinión. Al final lo que conseguimos es 
agrupar, en el mismo sentido, algunas cuestiones 
que tienen transversalidad. Eso sí, hay una 



 
 

beretik batzea lortuko dugu. Hori bai, salbuespen 
bat dago: Ekonomia. Horrek ere garrantzi handia 
du, eta, nolabait, udal-kudeaketarekin lotutako 
gaietan ez sartzea erabaki dugu. Horrela 
eraginkortasuna eta efizientzia lortzen dela uste 
dugu. Azkenean, teknikari gutxiago arduratuko dira 
idazkaritzaz, eta horrek teknikari batzuen lana 
arinduko du. Horrek ez du esan nahi teknikariak 
batzordeetan agertu behar ez dutenik. Zalantzak 
badaude edo gai estrategiko pisutsu bat badago, 
beti bezala, teknikari batzuk egongo dira, baina ez 
bakarrik teknikariak, baita azpikontratatutako 
enpresen arduradunak ere. Azken batean, 
Ekonomia. Efizientzia. Ba bai, aurrezten da. Hori 
ondorio bat da. Kalkulatu dugu EAJk beste 
zuzenketa bat aurkeztuko duela 40.085 
€aurreztuta. Sekulako dirutza da. Ondorio bat 
antolaketa berri onena da. Badugu esperientzia, 
bai aurreko legegintzaldian, bai aurrekoan. Eta 
horietan, batzuetan, hilabete batzuetan, batzorde 
batzuek ez zuten edukirik, eta horixe da, hain 
zuzen ere, gabezia hori eman nahi dioguna 
erantzuna. Esan bezala, gure esperientzian 
oinarritzen da eta uste dugu koherentea dela 
EHBilduk 2018an eta 2019an, azken 2 
legegintzaldietan izandako jarrerarekin. Gure 
ustez, zentzua irabazten da. Ildo desberdinak 
biltzen dira zentzu edo norabide berean, eta uste 
dugu lan-irizpide zehatzak aplikatuko ditugula 
batzorde horietan guztietan. Adibidez, datu 
zehatzak ematea aukera bat izan daiteke, baina 
askoz ere eraginkorragoa da aldez aurreko txosten 
batean ematea, eta zalantzaren bat egonez gero, 
batzordeetan komenta daitezke. Beste irizpide bat 
da, esan bezala, gai jakin batengatik teknikari 
batzuk egotea beharrezkoa bada, egon egongo 
direla, baina batzordean egoteko arrazoirik ez 
badago, ez direla behartuta egongo bertaratzera. 
Beste kontu bat, bai, eskatuko genieke oposizioko 
taldeei galderak, ahal izanez gero, erregistratuta 
bidaltzea eta epemuga jarrita, adibidez, batzordea 
egin aurreko astean, ostiral horretan. Hori da 
EHBilduk aurreko legegintzaldian eta 2015 eta 
2019 legegintzaldian erabili zuen irizpidea. Egokia 
dela uste dugu, bertan zalantzak sor 
daitezkeelako, batzordeetara teknikariak eraman 
eta azalpen zehatz horiek eman ditzakegulako. 
Esan beharra dago, ez dela horrenbesteko 
aldaketarik 9 eta 6 artean. Beste aukera batzuk 
egon daitezke eta horiek ere kontuan hartu ditugu; 
badaude beste Udal batzuk, Sopela baino askoz 
ere handiagoak, bi aldiz handiagoak, non ez du 
zertan EHBilduk gobernatu behar, non EAJk ere 
gobernatu duen, eta beste eredu bat erabiltzen 
dute, eta 3 batzorde hauek erabiltzen dituzte, 
adibidez: lurralde-antolaketa, kudeaketa eta 
Herrigintza. Herrigintzaren barruan guk herrigintza 
eta gizartea deitzen duguna; kudeaketaren 

excepción y esto es Economía. Esto también tiene 
una importancia enorme y hemos decidido no 
entrar, de alguna manera, en temas relacionados 
con la gestión municipal. Creemos que así se 
consigue eficacia y también eficiencia. Al final, 
menos técnicos asumirán la secretaría, lo que 
agilizará el trabajo de algunos técnicos. Eso no 
quiere decir que los técnicos no tengan que 
aparecer en los comités. Si hay dudas o hay un 
tema estratégico potente, como siempre, habrá 
técnicos concretos, pero no sólo técnicos, sino 
también responsables de empresas 
subcontratadas. Al final Economía. Eficiencia. 
Pues sí, se ahorra. Esto es una consecuencia. 
Hemos calculado que el PNV va a presentar otra 
enmienda con un ahorro de 40.085 €. Es una 
fortuna enorme. Una conclusión es la mejor nueva 
organización. Ya tenemos experiencia, ya en la 
legislatura pasada y en la anterior, en la que a 
veces, durante unos meses, algunas comisiones 
no tenían contenido y eso es precisamente lo que 
queremos dar respuesta. Como decimos, se basa 
en nuestra experiencia y creemos que es 
coherente con la actitud mantenida por EHBildu en 
2018 y 2019 en las 2 últimas legislaturas. Creemos 
que se gana sentido. Se agrupan diferentes líneas 
con el mismo sentido o dirección y creemos que 
aplicaremos criterios concretos de trabajo a todas 
esas comisiones. Por ejemplo, dar datos concretos 
puede ser una opción, pero es mucho más 
eficiente darlos en un informe previo, y si hubiera 
alguna duda, entonces sí se pueden comentar en 
las comisiones. Otro criterio, como se ha dicho, es 
que, si por un tema concreto es necesario que 
haya algunos técnicos, los habrá, pero que de lo 
contrario no estén obligados si no hay motivos para 
su presencia en la comisión. Otra cuestión, sí les 
pediríamos a los grupos de la oposición que 
remitieran las preguntas, a ser posible, registradas 
y con fecha límite, por ejemplo, la semana anterior 
a la celebración de las comisiones informativas. 
Este es el criterio que utilizó EHBildu en la anterior 
legislatura y en la de 2015 y 2019. Creemos que 
es adecuado, porque si en él pueden surgir dudas, 
pues a las comisiones podemos dar técnicos y 
esas explicaciones concretas. Hay que decir que 
no hay tanta variación del 9 al 6. Si puede haber 
otras alternativas y también las hemos barajado, 
hay Ayuntamientos, muy superiores a Sopela, el 
doble, donde no tiene por qué gobernar EHBildu, 
donde también ha gobernado el PNV, y por 
ejemplo utilizan otro modelo, utilizan y son 3 
comisiones, por ejemplo: organización territorial, 
gestión y Herrigintza. En Herrigintza se incluirían lo 
que nosotros llamamos Herrigintza y la sociedad; 
en la gestión se incluirían la economía y lo que 
nosotros hablamos de gestión; y en la ordenación 
del territorio se incluirían el Desarrollo Local y 



 
 

barruan ekonomia eta guk kudeaketaz aipatzen 
duguna sartuko lirateke; eta lurralde 
antolamenduan Toki garapena eta Hirigintza, 
etxebizitza, ingurumena eta obrak eta zerbitzuak 
sartuko lirateke. Udal batzuek 3 informazio-
batzorde erabiltzen dituzte, eta, teknikarien 
arabera, aukera oso baliagarria da, eraginkorra. 
Hori ere egin daiteke. Guk ez dugu erabaki hori 
hartu. Uste dugu aldaketak edo proposamenak 
ezin direla bortitzak izan edo aldaketa handiak 
egon. Uste dugu hori askoz malguagoa dela, eta 
horren aldeko apustua egingo dugu. 
 
Eztabaida txanda amaituta, 1. zuzenketari 
dagokion bozketa egin da, hauxe izan da emaitza: 
 
 
Zuzenketaren Kontrako botoa eman dute: 
Sopelako EHBildu udal-tade politikoko zinegotziak 
diren: Guruzne Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber 
Onaindia, Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar 
Lazaro, Arantza Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; 
Altrnativa Vecinal de Sopelako zinegotzia den 
Marisa Galdea andreak eta Elkarrekin 
Sopela/Podemos udal-talde politikoko zinegotzia 
den Eder García jaunak. 
 
Zuzenketaren aldezko botoa eman dute: Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziak diren Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez; Socialistas 
Vascos - Euskal Sozialistak de Sopela udal-talde 
politikoko zinegotzia den Mª Teresa Fernández 
and. 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du  
 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal 
talde politikoak aurkeztutako zuzenketa ez 
onartzea. 
 
Alkateak adierazi du Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos udal talde politikoak bigarren 
zuzenketa bat aurkeztu diola puntu honi, eta, 
beraz, lehenik eta behin, talde politiko horrek duela 
hitza. 
 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal 
talde politikoko Landaluze jaunak hartu du hitza, 
eta honako hau adierazi du: Bigarren zuzenketa 
batzordeetako ordezkagarritzari buruzkoa da. 
Zuzenketak honela dio: 
 
"Informazio-batzorde iraunkorrak 9 kidekoak izango dira. 
Osaera, 2023ko maiatzaren 28an izandako hauteskunde 
– emaitzen proportzionaltasuna kontuan hartuta, honako 
hau izan behar da: 
 

Urbanismo, la vivienda, el medio ambiente y las 
obras y servicios. Hay ayuntamientos que utilizan 
3 comisiones informativas y según los técnicos la 
opción es muy válida, eficiente. Eso también se 
puede hacer. Nosotros no hemos tomado esa 
decisión. Creemos que los cambios o propuestas 
no pueden ser violentos o haber cambios enormes. 
Creemos que esto es mucho más flexible y 
apostaremos por ello. 
 
 
 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación de la 1. enmienda y que arroja el 
siguiente resultado: 
 
Con el voto en contra de la enmienda de: Dª 
Guruzne Carrasson, D. Unai del Burgo, Dª Aitziber 
Onaindia, Dª Naia Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª 
Itziar Lazaro, Dª Arantza Bilbao y D. Josu 
Barbarias, del grupo po Sopelako EHBildu; de Dª 
Marisa Galdea, del grupo político municipal 
Alternativa Vecinal de Sopela y de D. Eder García, 
del grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos  
 
Con el voto a favor de la enmienda de: D. Josu 
Landaluze, Dª Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, 
Dª Mª Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª 
Maide Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela   
 
 
El Pleno, por mayoría acuerda 
 
No aprobar la enmienda presentada por el grupo 
político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos. 
 
La Sra. Alcaldesa indica que el grupo político 
municipal Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos ha presentado una segunda enmienda a 
este punto, por lo que, en primer lugar, tiene la 
palabra dicho grupo político. 
 
Toma la palabra el Sr. Landaluze del grupo político 
municipal Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos, indicando: La segunda enmienda es 
relativa a la representatividad en las comisiones. 
La enmienda dice así: 
 
“Las comisiones informativas permanentes se 
comprondrán de 9 miembros. La composición, 
atendiendo a la proporcionalidad de los resultados 
electorales producidos el 28 de mayo de 2023, debe ser 
la siguiente: 



 
 

 
Sopelako Euskal Herria Bildu (3) 
Eusko Abertzaleak (3) 
Alternativa Vecinal de Sopela-Sopelako Auzo 
Alternatiba (1) 
Euskadiko Alderdi Sozialista (1) 
Elkarrekin Sopela Podemos (1) 
 
Zuzenketa horren arrazoia batzordeetan 
proportzionaltasun- eta ordezkagarritasun-indizea 
mantentzea da. " 

 
Zuzenketa horren arrazoia talde bakoitzak 
batzordeen barruan duen proportzionaltasunari eta 
ordezkagarritasunari eustean datza. Hauteskunde-
emaitzei eta udal honetako zinegotzi-kopuruari 
erreparatzen badiegu, batzordeetako 
ordezkaritzak honako hau izan beharko luke: 
EHBilduk lau zinegotzi izan beharko lituzke, eta 
EAJ-PNVk hiru; gainerako taldeek, legeak dioen 
bezala, zinegotzi bat talde bakoitzeko, eta, beraz, 
10 kide. 
 
2019. urtean EHBilduk aurkeztutako zuzenketa 
(5186 erregistroa eta 2019/06/27ko ftxa) 9 
zinegotzikoa izan bazen, ez dugu ulertzen legedi 
honetarako irizpide-aldaketa hori, hau da, batzorde 
bakoitzeko 8 zinegotzi proposatzea, EHBildu-k hiru 
zinegotzi eta EAJ-PNV-k bi zinegotzi izatea 
planteatzen baitu. Egia da EHBilduk uko egiten 
diola zinegotzi bati, baina hori da EHBilduren 
kontua da. Guk ez dugu ulertzen zergatik 
behartzen gaituzten gu batzorde bakoitzeko 
zinegotzi bat alde batera uztera, gure legezko 
ordezkaritzaren kaltetan. 2019ko legegintzaldian, 
EHBilduk 6 zinegotzi izan zituen, EAJk bezala, eta 
hiru zinegotziei eutsi zien; uste dut eskubidea 
dugula dagokigun ordezkaritza bete dadin 
eskatzeko.  
 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren edukia 
bideo-aktan dago, 2126/2023 espedientean. 
Honako hauek dira: 
 
 
Elkarrekin Sopela udal talde politikoko Eder García 
jaunak hartu du hitza, eta honako hau adierazi du: 
Bai, egia da, EAJk dioen bezala, ordezkaritzak 
kopuru horiek markatuko lituzke. Egia da, halaber, 
EHBilduk 4. pertsonari uko egiten diola 
batzordeetarako, eta egia da, halaber, 
batzordeetan pertsona gutxiago egon arren, 
ondorio praktikoetarako, bozkatzen diren 
proposamenak baldin badaude, aurrera aterako 
direla. Zuzenketaren alde bozkatuko dugu, kasu 
honetan EAJk arrazoia duela uste dugulako. Neurri 
horrekin ordezkaritzan aurrera egiten badugu, 
onartu egingo dugu. EAJk hiru zinegotzi izateko 

 
Sopelako Euskal Herria Bildu (3) 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos (3) 
Alternativa Vecinal Sopela-Sopelako Auzo Alternativa 
(1) 
Partido Socialista de Euskadi (1) 
Elkarrekin Sopela Podemos (1) 
 
La motivación de esta enmienda no es otra que la de 
mantener el índice de proporcionalidad y 
representatividad en las comisiones.” 

 
La motivación de esta enmienda radica en el hecho 
de mantener la proporcionalidad y la 
representatividad de cada grupo dentro de las 
comisiones. Si nos atenemos a los resultados 
electorales y al número de concejales de este ayto, 
la representación en las comisiones debería ser la 
siguiente: EHBildu debería tener cuatro concejales 
y EAJ-PNV tres, el resto de lso grupos como lo dice 
la ley sería de un concejal por cada grupo, por lo 
que la composición sería de 10 personas. 
 
Si ya en el año 2019 la enmienda presentada por 
EHBildu (registro 5186 y fcha 27/06/2019) fue la de 
9 concejales, no entendemos ese cambio de 
criterio para esta legislaura con su propuesta de 8 
concejales por comisión, planteando que EHBildu 
mantenga tres concejales y EAJ-PNV dos. Es 
cierto que EHBildu renuncia a un concejal, pero 
esa es la elección de EHBildu, lo que no 
entendemos porqué nos obligan a nosotros a a 
tener que prescindir de un concejal por comisión 
en detrimendo de nuestra legítima 
representatividad. Ya en la legislatura 2019, 
EHBildu tenía 6 concejales al igual que esta los 
tiene EAJ-PNV y mantuvo sus tres concejales, 
creo que tenemos el derecho a exigir que se 
cumpla con la representación que nos 
corresponde. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
Toma la palabra D. Eder García, del grupo político 
municipal Elkarrekin Sopela, para indicar: Sí, es 
verdad, como dice EAJ, la representatividad 
marcaría esas cantidades. También es verdad que 
EHBildu renuncia a la 4ª persona en las 
comisiones y también es verdad que menor 
número de personas en las comisiones, a efectos 
prácticos, si hay proposiciones que se voten, salen 
adelante igualmente. Votaremos a favor de la 
enmienda porque consideramos que en este caso 
EAJ tiene razón. Si avanzamos en la 
representatividad con esta medida, la aceptamos. 
Insistir en que EAJ sí que tendría derecho a 3, 



 
 

eskubidea izango lukeela azpimarratzea, eta 
EHBilduk zinegotzi bati uko egiten diola. 
Azpimarratu behar da, halaber, batzordeetan kide 
gehiago egoteak ez duela aldaketarik ekarriko.  
 
Jarraian, Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak 
de Sopela udal-talde politikoko Mª Teresa 
Fernández andreak hartu du hitza, eta honako hau 
adierazi du: nire ustez, EAJk arrazoi du 
ordezkaritzari dagokionez. Gobernu-taldeari 
dagokionez, ez dut ulertzen zergatik jotzen den 
eraginkorragotzat. Zehazki, non dago 
eraginkortasuna kide kopurua murriztean. Nire 
ustez, aberastu egiten du, erabaki desberdinak 
baitaude. Ez dut ulertzen eraginkorragoa izatea. 
Hori da dudan zalantza bakarra. EAJren zuzenketa 
babestuko dut. 
 
Ondoren, Sopelako Auzo-alternatiba udal-talde 
politikoko Marisa Gadea andreak hartu du hitza, 
eta honako hau adierazi du: Inoiz egon ez 
naizenez, ez dakit zein den eraginkorrena edo zein 
ez. 3-3ko proportzionaltasuna ez zait egokia 
iruditzen 8 zinegotzi eta 6 daudenean. Batzorde 
horietatik zinegotzi bat kenduz gero, ia 10.000€ 
aurreztuko dira. Aurrezte hori, lehen esan dudan 
bezala, arazoak dituzten pertsonentzako 
dirulaguntzetan edo laguntzetan erabil daiteke, 
merkataritzan, Sopelako kaleetan dauden zuloak 
estaltzeko. Zinegotzi baten murrizketa horrek ekar 
dezakeen aurrezkira mugatzen naiz. 
 
Sopelako EHBildu udal talde politikoko zinegotzia 
den Unai Del Burgo jaunak hartzen du hitza, eta 
honako hau adierazi du: Lehen egin dugun bezala, 
gure proposamena defendatuko dogu. Alde 
batetik, guk honekin bultzatzen genuena, egia da 
2019. urteko legegintzaldian 9 proposatzen 
genituela, orain 8 proposatzen ditugu. Koherentzia 
baten barruan sartzen da, ze nahi duguna da 
efizientzia bultzatu, eta hori da egin nahi genuena. 
Dirua aurreztu, baina ez hori bakarrik. Uste dugu 3, 
2, 1, 1 eta 1ekin ere komisioak operatiboak direla. 
Datu bat. Orain 2 talde egongo dira zinegotzi 
bakarrarekin. Talde horien ekarpenak era bat 
operatiboak dira. Zinegotzi horiek, PSEren eta 
Sopelako Auzo Alternatibaren kasua izango 
litzateke, batzorde guztietan egongo dira. Pertsona 
bakarrak dira eta ekarpenak oso interesgarriak 
egingo dituzte eta izango dira eta aurrengo 
legegintzaldian ere kasu berdinean zeuden 
zinegotziak ere baziren. Horrek ez du ereginik 
operatibitatean. Aldea egongo da, EHBilduk, 3 edo 
4 baditu, operatiboagoak izateko? Guk ezetz uste 
dugu. Kasu honetan, EAJk 3 edo 2 izatea 
operatiboagoak izatea ahalbideratzen du? Uste 
dugu ezetz. Talde bakoitzak bere barnean lantzen 
ditu gaiak eta ordezkariak joaten dira komisioetara. 

EHBildu renuncia a 1 e insistir también en que no 
por más personas en las comisiones, a efectos 
prácticos, la diferencia ejecutivamente hablando 
no es importante. 
 
A continuación, toma la palabra Dª Mª Teresa 
Fernández, del grupo político municipal Socialistas 
Vascos -Euskal Sozialistak de Sopela, indicando: 
Considero que EAJ tiene razón, en cuanto a la 
representatividad. Lo que no entiendo del equipo 
de gobierno es por qué se considera más 
operativo. Exactamente, dónde está la 
operatividad al reducir el número de miembros. 
Considero que enriquece, toda vez que hay 
decisiones distintas. No entiendo que sea más 
operativo. Es la única duda que tengo. Apoyaré la 
enmienda de EAJ. 
 
Después toma la palabra Dª Marisa Gadea, del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal Sopela, 
para señalar: Como no he estado nunca, 
desconozco cuál es más efectivo o no. La 
proporcionalidad de 3-3, no me parece la idónea 
cuando se tiene 8 concejales y 6. Al quitar 1 
concejal de estas comisiones, va a ser un ahorro 
de casi 10.000€. Ese ahorro se puede emplear, 
como he dicho antes, en subvenciones o ayudas a 
gente con problemas, comercio, tapar baches que 
hay en las calles de Sopela. Me limito más al 
ahorro que puede venir de esta reducción de 1 
concejal.  
 
Toma la palabra D. Unai Del Burgo, Concejal del 
Grupo Político Municipal EHBildu de Sopela, quien 
manifiesta lo siguiente: como hemos hecho 
anteriormente defenderemos nuestra propuesta. 
Por un lado, lo que nosotros impulsamos con esto, 
es cierto que en la legislatura de 2019 
planteábamos 9, y ahora proponemos 8. Entra 
dentro de una coherencia, porque lo que queremos 
es impulsar la eficiencia y eso es lo que queríamos 
hacer. Ahorrar dinero, pero no solo eso. 
Entendemos que las comisiones con 3, 2, 1, 1 y 1 
también son operativas. Un dato. Ahora habrá 2 
grupos con un solo concejal. Las aportaciones de 
estos grupos son totalmente operativas. Estos 
concejales, que sería el caso del PSE y Alternativa 
Vecinal de Sopelana, estarán presentes en todas 
las comisiones. Se trata de personas que harán y 
serán muy interesantes aportaciones y que en la 
anterior legislatura ya existían concejales en el 
mismo caso. Esto no tiene nada que ver con la 
operatividad. ¿Habrá diferencia si EHBildu tiene 3 
o 4 concejales para ser más operativos? Nosotros 
creemos que no. En este caso, ¿el hecho de que 
EAJ tenga 3 o 4 concejales posibilitará ser más 
operativos? Creemos que no. Cada grupo trabaja 
los temas internamente y acuden representantes a 



 
 

Hori da gure iritzia. Horregatik esaten genuen 
efizientzia, ez handitzea komisio horiek eta behar 
bada kopurua txikitzea. Egia da, gure portzentaia 
izango litzateke 3,76 eta EAJren portzentaia 2,82 
(4 eta 3 izango litzateke). Guk ez dugu horretan 
sinisten eta gure irizpidearen kontra joango 
litzateke. Gu 3rekin gelditzen gara, EAJk 2,82 ditu 
eta borobiltzen 3 izango lirateke. Guk ez dogu 
ezertara derrigortu nahi. Guk proposamenak 
egiten ditugu, eztabaida dago, kasu honetan ez da 
beharrezkoa nolabait holako talka dinamikan 
sartzea, beraz, EAJren proposamena onartuko 
dugu. Gu, 3rekin lotuko gara, EAJ 3rekin eta 
gainontzeko taldeak bana. Esan beharra dago, 
nolabait, aldea handitzen dela talde txikiekin 
konparatuta, hori ere egia da. Gure proposamena 
askoz ere konzentratuagoa zan, baina esan 
bezala, EAJren proposamena onartuko dogu. 
 
Eusko Abertzaleak udal talde politikoko Josu 
Landaluze jaunak hartu du hitza, eta honako hau 
adierazi du: guk daukagun ordezkaritzaren alde 
egingo dugu. Jakina, eraginkortasunean eta 
aurrezkian baino ez bagara oinarrituko, jar 
dezagun zinegotzi bat batzorde bakoitzeko. 
Hemen inor ez da diruaz hitz egiten ari. 
Ordezkaritzaz ari gara. Herriak boto kopuru jakin 
bat eman digu, EHBilduri eta gainerako taldeei 
bezala, eta boto kopuru horren arabera badagokio 
ala ez. Egia da, ordea, zinegotzien zero koma eta 
piku portzentaiarekin geratzen bada, batek etorri 
behar duela, baina ez gara aurrezkiaz eta 
eraginkortasunaz ari. Berriro diot, talde bakoitzeko 
zinegotzi bat jarriko dugu batzorde bakoitzeko eta 
kito. Orduan aurreztu egingo genuke. Azken 
finean, eraginkortasuna berdina bada eta arazorik 
eta eztabaidarik ez badago, talde eta batzorde 
bakoitzeko 1 jartzea bezain erraza da. 
 
 
Sopelako EHBildu udal talde politikoko zinegotzia 
den Unai Del Burgo jaunak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: Bakarrik esateko, guk, 
lehen esan bezala, ez dugu aldaketa erradikalik 
edo nolabait muturrekoak eramango. Gure 
proposamena zan efizientzia bultzatzea baina 
maila horretan, eta portzentaiak borobiltzen 
behera. EHBilduk %3,76 eta proposatzen genuen 
3; EAJk %2,82 eta proposatzen genuen 2. Orain 
desberdin aplikatuko dugu. Hori besterik ez.  
 
Eztabaida txanda amaituta, 2. zuzenketari 
dagokion bozketa egin da, hauxe izan da emaitza: 
 
 
Zuzenketaren aldeko botoa eman dute: Sopelako 
EHBildu udal-talde politikoko zinegotziak diran: 
Guruzne Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber 

las comisiones. Esa es nuestra opinión. Por eso 
decíamos eficiencia, no aumentar esas comisiones 
y si es necesario disminuir la cantidad de 
concejales. Efectivamente, nuestro porcentaje 
sería 3,76 y el del PNV 2,82 (sería 4 y 3). Nosotros 
no creemos en ello e iría en contra de nuestro 
criterio. Nos quedamos con 3, el PNV tiene 2,82 y 
redondeando serían 3. Nosotros no queremos 
obligar a nada. Nosotros hacemos propuestas, hay 
debate, en este caso no es necesario entrar en 
esta dinámica de choque, por lo que aceptaremos 
la propuesta del PNV. Nosotros, nos quedamos 
con 3, el PNV con 3 y el resto de grupos con un 
concejal. También es cierto que, de alguna 
manera, la diferencia con los grupos pequeños 
aumenta. Nuestra propuesta era mucho más 
concentrada, pero, como hemos dicho, vamos a 
aceptar la propuesta del PNV. 
 
Toma la palabra D. Josu Landaluze, del grupo 
político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos, para indicar: Nosotros 
abogamos por la representatividad que tenemos. 
Evidentemente, si en lo único que vamos a 
basarnos es en la eficiencia y el ahorro, pongamos 
un concejal por comisión. Aquí nadie está 
hablando de dinero. Estamos hablando de 
representatividad. A nosotros el pueblo nos ha 
atribuido un número de votos, al igual que a 
EHBildu y al resto de los grupos, y en función de 
ese número de votos, le corresponde o no. Lo que 
sí es cierto es que aquél que queda en parte 0, 
concejales, tenga que venir uno, pero de lo que no 
estamos hablando es de ahorro y eficiencia. 
Repito, pongamos un concejal por cada grupo por 
comisión y listo. Entonces ahorraríamos. Si al final 
la operatividad es la misma y no hay ningún 
problema ni debate, es tan sencillo como poner 1 
por cada grupo y comisión.   
 
Toma la palabra D. Unai Del Burgo, Concejal del 
Grupo Político Municipal EHBildu de Sopela, quien 
señala: Para decir solo, que nosotros, como hemos 
dicho antes, no llevaremos a cabo cambios 
radicales o de alguna manera extremos. Nuestra 
propuesta era impulsar la eficiencia, pero a ese 
nivel y redondear los porcentajes a la baja. 
EHBildu 3,76% y proponíamos 3; PNV 2,82% y 
proponíamos 2. Ahora lo aplicaremos de manera 
diferente. Nada más que eso. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación de la 2. enmienda y que arroja el 
siguiente resultado: 
 
Con el voto a favor de la enmienda de: Dª Guruzne 
Carrasson, D. Unai del Burgo, Dª Aitziber 
Onaindia, Dª Naia Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª 



 
 

Onaindia, Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar 
Lazaro, Arantza Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; 
m Josu Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon 
Garai, Mª Angeles Ibarra, Alberto Sobrón eta 
Maider Núñez, Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos udal-talde politikoko zinegotziek; Maria 
Teresa Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak eta Eder García Elkarrekin Sopela / 
Podemos udal-talde politikoko zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal 
talde politikoak aurkeztutako zuzenketa onartzea. 
 
 
Ondoren, puntua bozkatu da, zuzenketa barne, eta 
hauxe izan da emaitza: 
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, Naia 
Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak 
de Sopela udal-talde politikoko zinegotziak eta 
Eder García Elkarrekin Sopela / Podemos udal-
talde politikoko zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman dute: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek; eta Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, honako hau erabaki 
du: 
 
LEHENENGOA.- Sopelako Udaleko 
informazio-batzorde iraunkorrak hauek izango dira: 
 
 
Herrigintza: Kultura, Euskara Hezkuntza, Aisia, eta 
Kirola. 
 
Gizartea: Gizarte Ekintza, Gazteria, Emakumea, 
Berdintasuna eta Garapenerako Lankidetza. 
 
Tokiko garapena: Merkataritza, Turismoa, 
Enplegua eta Sustapen Ekonomikoa. 

Itziar Lazaro, Dª Arantza Bilbao y D. Josu 
Barbarias, del grupo po Sopelako EHBildu;  de D. 
Josu Landaluze, Dª Amaia Guenetxea, D. Gotzon 
Garai, Dª Mª Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y 
Dª Maide Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela  y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos. 
 
Con la abstención de Dª Marisa Galdea, del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela 
 
 
El Pleno, por mayoría acuerda 
 
Aprobar la enmienda presentada por el grupo 
político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos. 
 
A continuación, se procede a votar el punto, 
incluida la enmienda, y que arroja el siguiente 
resultado: 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Mª Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos-
Euskal Sozialistak de Sopela y de D. Eder García, 
del grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos. 
 
Con la abstención de D. Josu Landaluze, Dª Amaia 
Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 
Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider Núñez del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos y de Dª Marisa Galdea, del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela. 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda: 
 
 
PRIMERO.- Las Comisiones Informativas 
permanentes del Ayuntamiento de Sopela serán 
las siguientes: 
 
Comunidad: Cultura, Euskara, Educación, Deporte 
y Ocio. 
 
Sociedad: Acción Social, Juventud, Mujer, 
Igualdad y Cooperación al Desarrollo. 
 
Desarrollo Local: Comercio, Turismo, Empleo y 
Promoción Económica. 



 
 

 
Lurralde antolakuntza: Hirigintza, Etxebizitza, 
Ingurumena eta Obrak eta Zerbitzuak. 
 
Kudeaketa: Udal Administrazioa, Langileria, 
Herritarren Segurtasuna, Komunikazioa eta 
Informatika. 
 
Ekonomia: Ogasuna eta Kontuen Batzorde 
Berezia 
 

BIGARRENA.- Informazio-batzorde iraunkorrek 9 
kide izango dituzte, alkatea barne, batzorde horien 
guztien  batzordeburu gisa, eskuordetzeko 
ahalmena izan ezik. Udal Taldeka honako osaera 
hau izango dute: 

 
Organización territorial: Urbanismo, Vivienda, 
Medio Ambiente, Obras y Servicios. 
 
Gestión: Administración Municipal, Personal, 
Seguridad Ciudadana, Comunicación e 
Informática. 
 
Economía: Hacienda y Especial de Cuentas. 
 
 
SEGUNDO.- Las Comisiones Informativas 
permanentes tendrán 9 miembros incluida la 
Alcaldesa  como presidenta nata de todas ellas, 
salvo la facultad de delegación. Por Grupos 
Municipales la composición será la siguiente: 

 
 

 batzordekideak 
miembros comisión 

Grupo EHBILDU SOPELA taldea 3 

Grupo EUSKO ABERTZALEAK- NACIONALISTAS VASCOS 
taldea 

3 

Grupo ALTERNATIVA VECINAL DE SOPELA taldea 1 

Grupo SOCIALISTAS VASCOS – EUSKAL SOZIALISTAK 
DE SOPELA  DE SOPELA taldea   

1 

Grupo ELKARREKIN SOPELA ( PODEMOS/EZKER 
ANITZA-IU/ BERDEAK/EQUO/ALIANZA VERDE)  taldea 

1 

 
HIRUGARRENA.- Talde politikoek batzordeetan 
parte hartuko duten zinegotziak izendatu beharko 
dituzte (titularrak eta ordezkoak) 5 egun 
balioduneko epean, eta, horretarako, dagokion 
idatzia aurkeztu beharko diote alkate andreari, 
Udalaren Erregistro Orokorrean.  
 
LAUGARRENA.- Informazio-batzorde 
iraunkorrek hilean behin egingo dituzte ohiko 
bilkurak, zehazki, kasuan kasuko osoko bilkura 
egin aurreko astean; abuztuan, berriz, ez da 
bilkurarik egingo. 
 
4.- ELEDUNEN BATZORDEAREN 
ALDIZKOTASUNA (0:49:42 MINUTUA):- 
Alkateak Bozeramaileen Batzordearen 
aldizkakotasunari buruz Alkatetzak egindako 
proposamenaren berri eman du. Honako hau da: 
 
 
Lehenengoa: Eledunen Batzordeak hilean behin 
egingo ditu ohiko bilkurak, Udalbatzaren ohiko 
bilkura egin aurreko ostiralean. Abuztuan, berriz, 
ez du bilkurarik egingo. 
 
 
 

TERCERO.- Los Grupos Políticos deberán 
designar los concejales que formarán parte de las 
Comisiones (titular y suplente) en el plazo de 5 
días hábiles, mediante escrito del Portavoz 
dirigido a la Sra. Alcaldesa y presentado en el 
Registro General del Ayuntamiento.  
 
CUARTO.- Las Comisiones Informativas 
Permanentes celebrarán sesión ordinaria cada 
mes, en concreto, la semana anterior a la 
celebración de la sesión plenaria que 
corresponda, a excepción del mes de agosto. 
 
4.- PERIODICIDAD DE LA JUNTA DE 
PORTAVOCES (MINUTO 0:49:42): - Por parte de 
la Sra. Alcaldesa se informa sobre la propuesta 
que formula la Alcaldía, relativa a la periodicidad 
de la Junta de Portavoces, siendo la misma la 
siguiente: 
 
Primero: Que la Junta de Portavoces celebre 
sesión ordinaria en la Casa Consistorial con una 
periodicidad mensual, a excepción del mes de 
agosto, coincidiendo con el viernes 
inmediatamente anterior a la celebración de la 
sesión ordinaria de pleno. 
 
 
 



 
 

Bigarrena: Jaieguna bada, osoko bilkuraren 
egunaren aurreko ostegunean edo astelehenean 
egingo da. 
 
Osoko Bilkurak, aho batez, erabaki du 
 
Lehenengoa: Eledunen Batzordeak hilean behin 
egingo ditu ohiku bilkurak, Udalbatzaren ohiko 
bilkura egin aurreko ostiralean. Abuztuan, berriz, 
ez du bilkurarik egingo. 
 
 
 
Bigarrena: Jaieguna bada, osoko bilkuraren 
egunaren aurreko ostegunean edo astelehenean 
egingo da. 
 
5.- DEDIKAZIO OSOKO KARGUEN 
LANSARIAK (ALKATEA ETA 1. ALKATE-
ORDEA) (0:51:04 MINUTUA): - Sopelako 
EHBildu udal talde politikoko zinegotzia den Unai 
Del Burgo jaunak hartu du hitza, eta honako hau 
adierazi du: Gure akordio proposamena honako 
hau da: Sopelako Alkateak 51.500 euro 
gordineko ordainsaria izango du eta lehen 
alkateordeak 49.600 euro gordinekoa. Honen 
justifikazioa edo azalpena EHBilduren barnean 
egondako koherentziari jarraitzea da. 2011-
2015eko ordainsariak, EHBildu alkatetzan egon 
zenean hartu ditugu oinarri bezala. Oinarri hori 
eguneratu dugu eta 2019an eguneratu genuen. 
Hortik atera zan gure zinegotzi liberatuarentzat 
proposamena eta oraingoan, eguneraketa hori 
gauzatu dugu eta zenbateko horiek ateratzen 
dira. Horrek ba al du eragin ekonomikorik 
Udalean? Bai, eduki dezake. Alkatetzaren 
kasuan, % 12 aurreztu edo murriztuko da, eta 
alkateordearen kasuan, % 10. Guztira 13.334 
€aurreztuko lirateke, vaina, esan dudan bezala, 
helburua ez zen aurrezki jakin bat bultzatzea, 
baizik eta EHBilduk azken 4 legegintzaldietan 
egin dituen proposameneei koherentziaz 
jarraitzea. 
 
Ondoren, Elkarrekin Sopela/Podemoseko udal 
talde politikoko Eder García jaunak hartu du hitza 
eta honako hau adierazi du: gure ustez, eremu 
pribatuan edo hezkuntza publikoan dauden 
soldatak ikusita, zeintzu hurbiletik ezagutzen 
ditudan, uste dut horrek dakarren dedikazioarekin 
bat datozen soldatak direla; izan ere, asteko 7 
egunetan 24 orduko dedikazioa eskatzen dute 
alkate zein alkateorde karguek. Garrantzitsua da, 
halaber, marjina onargarrietara egokitzea. Hori 
dela eta, positibotzat jotzen dugu murrizketa, 
aurreko legegintzaldiarekin alderatuta, eta 
babestu egingo dugu proposamena.  
 

Segundo: En caso de ser festivo, se celebrará el 
jueves o el lunes inmediatamente anterior al día 
del pleno. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda: 
 
Primero: Que la Junta de Portavoces celebre 
sesión ordinaria en la Casa Consistorial con una 
periodicidad mensual, a excepción del mes de 
agosto, coincidiendo con el viernes 
inmediatamente anterior a la celebración de la 
sesión ordinaria de pleno. 
 
Segundo: En caso de ser festivo, se celebrará el 
jueves o el lunes inmediatamente anterior al día 
del pleno. 
 
5.- RETRIBUCIONES DE LOS CARGOS 
CON DEDICACIÓN EXCLUSIVA (ALCALDESA 
Y 1. TENIENTE DE ALCALDE) (MINUTO 
0:51:04): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu, para señalar: Nuestra propuesta de 
acuerdo es la siguiente: La Alcaldesa de Sopela 
tenga una retribución de 51.500 euros brutos y el 
Primer Teniente de Alcalde de 49.600 euros 
brutos. En este sentido, el equipo de gobierno lo 
que hace es seguir con coherencia la propuesta 
inicial de EHBildu en la legislatura 2011-2015.  De 
ahí se han actualizado esos importes, y de los 
mismos, esa actualización fue aplicada para 
nuestra concejala liberada en la anterior 
legislatura y lo que hemos hecho es, utilizar el 
mismo criterio. ¿Tiene repercusión económica en 
el Ayuntamiento? Sí, puede tenerla. En el caso de 
la Alcadía se hace un ahorro o disminución del 
12% y en el caso del Teniente Alcalde, de un 10%. 
En total serían unos 13.334€ de ahorro, pero como 
he dicho, la finalidad no era impulsar un ahorro 
concreto, sino seguir con coherencia las 
propuestas que ha hecho EHBildu en las últimas 4 
legislaturas. 
 
 
Después toma la palabra D. Eder García, del 
grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos para indicar: Nos parece que, 
viendo los salarios que hay en el ámbito privado o 
en la educación pública, por ejemplo, que es lo 
que me toca de cerca, son salarios acordes a la 
dedicación que implica, toda vez que es una 
dedicación 24/7, la Alcaldía es todos los días, la 
tenencia de alcaldía también. Es importante 
también ajustarse a unos márgenes aceptables, 
por lo que valoramos positivamente la reducción 
con respecto a la anterior legislatura y 
apoyaremos la propuesta. 
 



 
 

Jarraian, Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak 
de Sopela udal-talde politikoko Mª Teresa 
Fernández andreak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Alkateak eta 1. Alkateordeak 
soldata jaistea, iruditzen zait bakoitzak nahi 
duena egiten duela. Jasota utzi nahi dudana da, 
horrela, gure lanak ezertarako balio ez duela 
erakusten diegula herritarrei. Prestigioa kentzen 
diogu. Badirudi denbora pasatzeko gaudela 
hemen, eta badirudi nahikoa ematen digutela 
ematen digutenarekin eta aurrezkia gora eta 
aurrezkia behera. Gainera, herritarrek guk 
denetarik jakitea nahi izaten dute (prestakuntza 
zabala izatea, zuzen hitz egiten jakitea, 
transmititzen jakitea). Soldata hori, beste herri 
batzuekin alderatuta, oso azpitik dago. Alkatea ez 
naizenez, ezta 1. Alkateordea ere, zenbakitan 
berdin zait. Kezkagarria iruditzen zait horrek 
dakarren prestigio-galtzea, eta uste dut hori 
kaltegarria dela politikoontzat herritarren aurrean. 
Gero eta okerrago hitz egiten da politikariei buruz, 
denok dakigunean, bai eta aurreko 
legegintzaldietan ni bezala egon zaretenok ere, 
dedikazioa erabatekoa dela. Irakurri, ikasi, asko 
dokumentatu eta lan handia egin behar da, eta 
horrek ordainsari duina merezi du. 
 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren 
edukia bideo-aktan dago, 2126/2023 
espedientean. 
 
 

Eusko Abertzaleak – Nacionalistas Vascos udal-
talde politikoko Josu Landaluze jaunak honako 
hau adierazi du: Aurrezteko asmoz batzordeak 
batzeko argudioak, bai eta alkatearen (7.451 €) 
eta lehen alkateordearen (5.884 €) soldatak 
murriztea ere, oso neurri populista dira. Horrek 
esan nahi du kargu publikodunen hiru soldatak 
barne hartzen dituen urteko 5,5 milioi eurotik 
gorako 1. kapitulua duen udal batean neurri 
horien bidez 13.335 € inguru aurreztea lortzen 
dela, hau da, % 0,24. Horrek esan nahi du 1. 
kapitulua 5,5 milioi eurotik gorakoa duen udal 
batean (kargu publikoen hiru soldatak barne) 
13.335 € inguru aurreztea lortzen dela, hau da, 
%0,24. Egin dezagun hausnarketa. Benetan uste 
du gobernu taldeak gehiegizkoa dela alkatearen 
eta lehen alkateordearen soldata, izango duten 
lanarekin eta lan horren nondik norakoa ikusita? 
Nire ustez, beti defendatu izan dugun bezala, 
soldata publikoak duina izan behar du, eta ziur 
nago orain dela hilabetera arte ordaintzen zena 
ere ez zela duina; izan ere, 2019an ez zen igo, 
2015ekoa mantendu zen. 
 

Acto seguido toma la palabra Dª Mª Teresa 
Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos– Euskal Sozialistak de Sopela 
para señalar: Que la Sra. Alcaldesa y el 1. 
Teniente Alcalde se bajen el sueldo, me parece 
que en lo práctico cada uno hace lo que quiere. Lo 
que quiero dejar constancia es que estamos 
dando una imagen a la ciudadanía de que nuestro 
trabajo no vale nada. Lo desprestigiamos. Parece 
que estamos aquí para pasar el tiempo y parece 
que bastante nos dan con lo que nos dan y venga 
a hablar de ahorro. Luego la ciudadanía quiere 
que todos sepamos de todo (que tengamos 
formación extensa, que sepamos hablar con 
propiedad, que sepamos transmitir). Eso, 
traducido a un salario que bueno, comparado con 
otros pueblos está muy por debajo. Como no soy 
ni Alcaldesa ni 1. Tte de Alcalde, es una cuestión 
que numéricamente me da igual. Lo que sí me 
preocupa es el desprestigio al que contribuimos y 
en el que está cayendo la ciudadanía. Cada vez 
más se habla peor de los políticos, cuando todos 
sabemos, y los que habéis estado como yo en 
anteriores legislaturas, que la dedicación es plena. 
Hay que leer, estudiar, documentarse mucho y 
trabajar mucho, y eso, merece una remuneración 
digna.  
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
Por parte de D. Josu Landaluze, del grupo político 
municipal Eusko Abertzaleak – Nacionalistas 
Vascos, se indica: Los argumentos de agrupar 
comisiones con el propósito de ahorrar etc, sólo el 
reducir el salario de la alcaldesa (7.451€) y del 
primer teniente de alcalde (5.884€), no dejan de 
ser un anuncio muy populista. Supone que en un 
ayuntamiento cuyo capítulo 1 supera los 5,5 
millones de euros anuales, del que cuelgan los 
tres salarios de los cargos públicos, consigue con 
estas medidas, ahorrar del orden de los 13.335€, 
el 0,24%. Hagamos una reflexión. ¿Realmente 
considera el equipo de gobierno que el salario de 
la Alcaldesa y del primer Teniente e Alcalde, con 
el trabajo que van a tener y que ya van viendo por 
dónde va, es excesivo? Considero, como siempre 
lo hemos defendido, el salario publico debe ser 
digno, y estoy convencido que el que se venía 
pagando hasta hace un mes tampoco lo era, de 
hecho, en 2019 no se subió, se mantuvo el que ya 
venía de 2015. 
 
 
 
 



 
 

Jarraian, Sopelako EHBildu udal-talde politikoko 
Unai Del Burgo jaunak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: ez da populismoa, koherentea da 
EHBildu-ren proposamenekin azken 4 
legegintzaldietan sortu zenetik, legegintzaldi hau 
kontuan hartuta. Koherentzia horren atzean 
duintasuna ere badagoela uste dugu. 51.500 euro 
eta 49.600 euroko soldata gordina; soldata 
duinak dira. Egingo dugun dedikaziorako oso 
duinak, eta dedikazio hori erabatekoa izango da. 
Aurrezki garbia dago, eta aurrezki hori EHBildu-k 
herri honetan dituen printzipio eta proposamenen 
koherentziaren ondorioa da. Ez dut uste Sopelako 
inork esango duenik alkateak edo alkateordeak 
txikiak baino txikiagoak diren soldatak dituztela. 
Ez dut uste kalean gure lana baloratuko ez 
dutenik Osoko Bilkura honetan jarriko dugun 
soldatagatik, behintzat. 
 
Sopelako Auzo Alternatiba udal-talde politikoko 
Marisa Gadea andreak honako hau adierazi du: 
Politikarien izen ona galtzea ez dator 
soldatagatik, baizik eta batzuek, behar ez bezala, 
etxera eramaten dutenagatik. Hemen inork ez du 
etxera eramaten zuek duzuenaren moduko 
soldatarik. Askoz gutxiago dute 1080 €-ra iristen 
ez diren beste batzuk. Proposamena ondo 
iruditzen zait. 
 
Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da. 
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politiko zinegotziak eta Eder García Elkarrekin 
Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Kontrako botoa eman dute: Josu Landaluze, 
Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles 
Ibarra, Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek; eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
LEHENENGOA.- Sopelako Udaleko alkate 
karguari urtean 51.500 euro gordineko 
ordainsaria ematea, hamalau ordainsaritan jaso 
beharrekoa, Euskadiko Toki Erakundeei buruzko 

Acto seguido toma la palabra D. Unai Del Burgo, 
del grupo político municipal Sopelako EHBildu 
señalando: No es populismo, es coherencia con 
las propuestas de EHBildu desde su creación en 
las últimas 4 legislaturas, teniendo en cuenta ésta. 
Creemos que también detrás de esa coherencia 
también hay dignidad. 51.500 euros y 49.600 
euros de salario bruto, son salarios dignos. Muy 
dignos, incluso para la dedicación que vamos a 
hacer, que será total. Hay un ahorro neto, pero es 
consecuencia de la coherencia en los principios y 
propuestas de EHBildu en este pueblo. No creo 
que nadie de Sopela diga que la Alcaldesa o el 
Teniente de Alcalde tienen salarios que están por 
los suelos. No creo que en la calle piensen que 
nuestro trabajo no está valorado, por lo menos, por 
el salario que nos vamos a poner en este Pleno.  
 
 
Por parte de Dª Marisa Gadea, del grupo político 
municipal Alternativa Vecinal de Sopela se señala: 
El desprestigio de los políticos no viene por el 
salario, sino por lo que algunos, indebidamente, se 
llevan para su casa. Aquí nadie se está llevando a 
casa ningún salario como el que tenéis. Bastante 
menos tienen otros que no llegan a los 1080€. Me 
parece bien la propuesta. 
 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Marisa Gadea del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos. 
 
 
Con el voto en contra de D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos y de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela  
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda: 
 
PRIMERO.-  Que al cargo de Alcaldesa del 
Excmo. Ayuntamiento de Sopela le corresponda 
una retribución de 51.500 euros brutos anuales a 
percibir en catorce pagas por la dedicación 
exclusiva que le reconoce el artículo 32 de la Ley 



 
 

apirilaren 7ko 2/2016 Legearen 32. artikuluak 
aitortzen dion dedikazio esklusiboagatik. 
 
BIGARRENA.- Lehen alkateordearen kargua 
arduraldi esklusiboan betetzea, eta titularrak 
urtean 49.600 euro gordineko ordainsaria 
jasotzea, hamalau ordainsaritan jasotzeko. 
 
 
HIRUGARRENA.- Udalak Gizarte Segurantzako 
Erregimen Orokorrean alta emango die dedikazio 
esklusiboko bi kideei, eta bere gain hartuko du 
Gizarte Segurantzari dagokion enpresa-kuota 
ordaintzea, eta pertsona fisikoen errentaren 
gaineko zergaren atxikipenak eta likidazioak 
egingo ditu. 
 
LAUGARRENA.- Lehenengo eta bigarren 
ataletan adierazitako zenbatekoak Udalbatzako 
langileen ordainsarien eguneratzeen arabera 
eguneratuko dira, eguneratzeari ekiteko unean 
indarrean dagoen legeriak besterik xedatzen ez 
badu. 
 
6.- DEDIKAZIO OSOKO KARGUAREN 
LANSARIA (OPOSIZIOKO ZINEGOTZIA) 
(1:02:13 MINUTUA): - Sopelako EHBildu udal 
talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak hartu 
du hitza, zera esanez: Egungo arautegiaren 
arabera, 10.000 biztanletik gorako udalerriek 
bermatuko dute, gutxienez, oposizioko zinegotzi 
bat egotea dedikazio osoarekin udal 
gobernuaren kontrol eta fiskalizazio funtzioak 
modu eraginkorrean gauzatu ahal izateko. Kasu 
honetan, EAJri dagokio oposiziotik, gutxienez, 
liberatu bat izatea legeak aginduta. EAJk Josu 
Landaluze jauna proposatu du arduraldi 
esklusiboan eta udal-gobernu honek, noski, 
onartu egingo du. Osoko Bilkura honetara 
ekarriko den proposamena 49.600 €-ko 
ordainsaria da. Berriro ere, koherentzia hitza 
aipatuko dugu. 2019an, EHBilduk proposatu 
zuen, gure kalkuluen arabera, gure zinegotzi 
liberatuak alkateordeak kobratu behar zuen 
kopuru bera kobratzea. Zergatik? Izan ere, 
oposizioko zinegotziari berebiziko garrantzia 
ematen diogu, Udal honen funtzionamenduan, 
fiskalizazioan, kontrolean eta oposizioko lehen 
alderdi gisa proposamenak garatu eta 
aurkeztean. 
 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren 
edukia bideo-aktan dago, 2126/2023 
espedientean, eta honako hauek dira: 
 
 

2/2016, de 7 de abril, de Instituciones Locales de 
Euskadi.  
 
SEGUNDO.- Que el cargo de Primer/a Teniente de 
Alcalde se desempeñe en régimen de dedicación 
exclusiva, percibiendo su titular una retribución de 
49.600  euros brutos anuales a percibir en catorce 
pagas.  
 
TERCERO.- El Ayuntamiento dará de alta en el 
Régimen General de la Seguridad Social a los dos 
miembros con dedicación exclusiva y asumirá el 
pago de la cuota empresarial que corresponda por 
la Seguridad Social y efectuará las oportunas 
retenciones y liquidaciones del Impuesto sobre la 
Renta de las Personas Físicas.  
 
CUARTO.- Las cantidades señaladas en los 
apartados primero y segundo se actualizarán de 
conformidad con las actualizaciones que sufran 
las retribuciones del personal de la Corporación, a 
salvo que la legislación vigente en el momento de 
proceder a la actualización disponga otra cosa 
 
6.- RETRIBUCIÓN DEL CARGO CON 
DEDICACIÓN EXCLUSIVA (CONCEJAL DE LA 
OPOSICIÓN) (MINUTO 1:02:13): - Toma la 
palabra D. Unai Del Burgo, del grupo político 
municipal Sopelako EHBildu para señalar: En la 
normativa vigente, los municipios que dispongan 
de una población superior a 10.000 habitantes 
garantizarán que, al menos, exista un concejal o 
concejala de la oposición con dedicación 
exclusiva, con el fin de que las funciones de 
control y fiscalización del gobierno municipal 
puedan llevarse a cabo de forma efectiva.  El PNV 
ha propuesto a D. Josu Landaluze como concejal 
con dedicación exclusiva y la propuesta que se 
trae a este Pleno es una retribución de 49.600€. 
La justificación de que el concejal liberado de la 
oposición tenga la misma retribución que el primer 
teniente de alcalde, es la siguiente: Es coherencia 
pura y dura. En 2019 EHBildu propuso, según 
nuestros cálculos, que nuestra concejala liberada 
cobrase lo mismo que tenía que cobrar el teniente 
Alcalde. ¿Por qué? Porque al concejal de la 
oposición le damos una importancia grande, vital 
en el funcionamiento de este Ayuntamiento, en la 
fiscalización, control y en el desarrollo y 
presentación de las propuestas como primer 
partido de la oposición.  
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
 



 
 

Jarraian, Sopelako Auzo Alternatiba udal-talde 
politikoko Marisa Gadea andreak hartu du hitza, 
eta honako hau adierazi du: Eudelekin hitz egin 
dut, eta esan didate lehen alkateordeak 
kobratzen duena baino % 10 gutxiago 
proposatzen dutela, ez baitu erantzukizun bera. 
Nik % 10 gutxiago proposatuko nuke.  
 
Ondoren, Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos udal talde politikoko Josu Landaluze 
jaunak hartu du hitza, eta honako hau adierazi du: 
Kasu zehatz honetan, oposizioko liberatuari, nire 
pertsonari, ematen zaion ordainsaria alkateak 
joan den hilabetera arte kobratu duen soldata 
bera da; beraz, gure aldetik ez dago eragozpenik. 
Egia da, Gadea andreak esan duen bezala, 
Eudelen gomendioen arabera, alkatearen soldata 
norabide batean joatea da; lehenengo 
alkateordearen soldata kalkulatzeko alkatearena 
baino %5 gutxiago aplikatzen genuen, eta 
oposizioko zinegotziarentzat, berriz, lehen 
alkateordearen soldata baino %5 gutxiago. 
Horixe egin genuen 2019an, eta proposamen 
bera izango zela uste genuen. Justifikatu dituzuen 
soldata-jaitsierek zuek kobratzen zenuten soldata 
berari eusten diote. Gure aldetik ez dago arazorik, 
eta beste zerbait egin behar dela uste baduzue, 
ez dago arazorik. 
 
Sopelako EHBildu udal-talde politikokoa den 
Unai Del Burgo jaunak hartzen du hitza, eta 
honako hau adierazi du: Esatea, Eudelen 
proposamenak hori dira, proposamenak. Guk 
beste irizpide batzuk ditugu eta horiek aplikatu 
ditugu. Bestetik, azpimarratzeko, ez da bakarrik 
oposizioaren zinegotziari ematen diogun 
garrantzia eta horren arabera ordainsaria. Askoz 
ere gehiago, aurreko legegintzaldian ere hori 
eskatu genuen: oposizioko zinegotziak izatea 
sarbide zuzena espediente guztietara, eta ez hori 
bakarrik, Tokiko udal-gobernuaren batzordeetan, 
parte-hartzez, bozka gabe, bai ahotsarekin eta 
uste dugu, benetan, oposizioak behar duen 
garrantzia eman behar zaiola. Hori besterik ez.  
 
Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Josu 
Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 
Angeles Ibarra, Alberto Sobrón eta Maider Núñez, 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-
talde politikoko zinegotziek eta Eder García 
Elkarrekin Sopela / Podemos udal-talde politikoko 

A continuación, toma la palabra Dª Marisa Gadea, 
del grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela para indicar: Hablando con Eudel me dicen 
que suelen proponer un 10% menos que lo que 
cobra el 1. Teniente de Alcalde, porque no tiene la 
misma responsabilidad. Yo propondría un 10% 
menos.  
 
Después toma la palabra D. Josu Landaluze, del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos, para señalar: En este caso 
concreto, la retribución que se otorga a la persona 
liberada de la oposición, a mi persona, es el mismo 
salario que ha estado cobrando la Sra. Alcaldesa 
hasta el pasado mes, con lo cual, por nuestra parte 
no hay nada que objetar. Sí es cierto, que como 
bien ha dicho la Sra. Gadea, las recomendaciones 
de Eudel, es que el salario del Alcalde o Alcaldesa 
vaya en un sentido, en el primer teniente de 
Alcalde lo aplicábamos con un 5% menos, y el 
concejal de la oposición con un 5% menos que el 
1. Teniente de Alcalde, que fue lo que hicimos en 
el año 2019 y entendíamos que sería la misma 
propuesta. Las bajadas de sueldo que habéis 
justificado, mantienen el mismo salario que 
cobrábais vosotros. Por nuestra parte no hay 
ningún problema, y si consideráis que hay que 
hacer otra cosa, tampoco hay problema. 
 
Unai Del Burgo del grupo político municipal 
EHBildu, para indicar: Decir que las propuestas de 
Eudel son eso, propuestas. Nosotros tenemos 
otros criterios que hemos aplicado. Por otro lado, 
subrayar que no es sólo la importancia que le 
damos al concejal de la oposición y, en función de 
ello, la retribución. Es mucho más, en la anterior 
legislatura ya solicitamos que los concejales de la 
oposición tuvieran acceso directo a todos los 
expedientes, y no sólo eso, sino que también 
acudieran a las Juntas de Gobierno Local con 
participación, sin voto, pero con voz y creemos 
que realmente hay que darle la importancia que 
necesita la oposición. Nada más. 
 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; D. Josu Landaluze, Dª Amaia 
Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 
Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider Núñez del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos y de D. Eder García, del 



 
 

zinegotziak. 
 
 
Kontrako botoa eman du:  Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politikoko zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Maria Teresa Fernández, 
Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak de Sopela 
de Sopela udal-talde politikoko zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
LEHENENGOA.- Sopelako EAJ/PNV udal-talde 
politikoko zinegotzi JOSU MIRENA LANDALUZE 
ZARANDONA jauna arduraldi esklusiboan 
aritzea, Euskadiko Toki Erakundeei buruzko 
apirilaren 7ko 2/2016 Legearen 33. artikuluak 
aitortzen dion bezala. 
 
BIGARRENA.- Kargu hori arduraldi esklusiboan 
betetzea, eta titularrak urtean 49.600,00€ 
gordineko ordainsaria jasotzea, hamalau 
ordainsaritan jasotzeko. Bigarren paragrafoan 
adierazitako zenbatekoa udaleko gainerako 
kargu publikoen ordainsarien eguneratzeen 
arabera eguneratuko da. 
 
 
HIRUGARRENA.- Udalak alta emango dio JOSU 
MIRENA LANDALUZE ZARANDONA jaunari 
Gizarte Segurantzako Erregimen Orokorrean, eta 
bere gain hartuko du Gizarte Segurantzari 
dagokion enpresa-kuota ordaintzea, eta pertsona 
fisikoen errentaren gaineko zergaren atxikipenak 
eta likidazioak egingo ditu. 
 
LAUGARRENA.- Dedikazio esklusibo horrek 
Udaleko Antolakuntza Osoko Bilkuran puntu hau 
onartu eta hurrengo egunetik aurrera ondorioak 
izatea. 
 
BOSGARRENA.- Espediente guztietarako 
sarbide zuzena izatea Gestiona aplikazioan edo 
ezar daitezkeen espediente berrietarako. 
 
 
SEIGARRENA.- Udal honetako Tokiko Gobernu 
Batzarraren bilkuretara joan ahal izatea, 
hitzarekin baina botorik gabe. 
 
7.- KIDE ANITZEKO ORGANOETAKO 
BILKURETARA BENETAN 
BERTARATZEAGATIKO ZENBATEKOA 
(1:08:47 MINUTUA): - Alkateak hartzen du hitza, 
zera esanez: Aurreko legegintzaldiko kopuru 
berdinak mantentzea proposatzen dugu, hau da: 
 

grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos. 
 
Con el voto en contra de: de Dª Marisa Gadea del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela. 
 
Con la abstención de Dª Mª Teresa Fernández, del 
grupo político municipal Socialistas Vascos-
Euskal Sozialistak de Sopela. 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
PRIMERO.-  Que el concejal del grupo político 
municipal EAJ/PNV de Sopela D.  JOSU MIRENA 
LANDALUZE ZARANDONA, ejerza su cargo con 
dedicación exclusiva, tal y como le reconoce el 
artículo 33 de la Ley 2/2016, de 7 de abril, de 
Instituciones Locales de Euskadi. 
 
SEGUNDO.- Que dicho cargo se desempeñe en 
régimen de dedicación exclusiva, percibiendo su 
titular una retribución de 49.600,00 € brutos 
anuales a percibir en catorce pagas. La cantidad 
señalada en el apartado segundo se actualizará 
de conformidad con las actualizaciones que sufran 
las retribuciones del resto de los cargos públicos 
municipales. 
 
TERCERO:- El Ayuntamiento dará de alta en el 
Régimen General de la Seguridad Social a D. 
JOSU MIRENA LANDALUZE ZARANDONA y 
asumirá el pago de la cuota empresarial que 
corresponda por la Seguridad Social y efectuará 
las oportunas retenciones y liquidaciones del 
Impuesto sobre la Renta de las Personas Físicas.  
 
CUARTO.- Que dicha dedicación exclusiva surta 
efecto desde el día siguiente a la aprobación de 
este punto en el Pleno de organización del 
Ayuntamiento. 
 
QUINTO.- Que disponga de acceso directo a la 
totalidad de los expedientes en la aplicación 
Gestiona o aquellas nuevas que se pudieran 
implementar. 
 
SEXTO.- Que pueda asistir con voz pero sin voto 
a las sesiones de la Junta de Gobierno Local de 
este Ayuntamiento. 
 
7.- IMPORTE DE LAS ASISTENCIAS POR 
CONCURRENCIA EFECTIVA A SESIONES DE 
ÓRGANOS COLEGIADOS (MINUTO 1:08:47): - 
Toma la palabra la Sra. Alcaldesa indicando: 
Proponemos mantener los mismos importes que 
la legislatura anterior, es decir: 
 



 
 

 Udalbatzarrera joateagatik: 180 euro 
 
 

 Tokiko Gobernu Batzarrera joateagatik: 
100 euro 
 

 Informazio-batzordeetara joateagatik: 
135 euro 
 

 Eledunen Batzordera joateagatik: 135 
euro 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Josu 
Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 
Angeles Ibarra, Alberto Sobrón eta Maider Núñez, 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-
talde politikoko zinegotziek; Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politiko 
zinegotziak eta Eder García Elkarrekin Sopela / 
Podemos udal-talde politikoko zinegotziak. 
 
Kontrako botoa eman du: Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa:  Honako ordainsari-erregimen hau 
ezartzen da, Udalbatzako zinegotziak 
alderdietako bileretara benetan joateagatik, 
betiere arduraldi esklusiboko edo partzialeko 
erregimena duten kide anitzeko udal-organoetan 
beren eginkizunak betetzen ez badituzte. 
 
 

 Udalbatzarrera joateagatik: 180 euro 
 
 

 Tokiko Gobernu Batzarrera joateagatik: 
100 euro 
 

 Informazio-batzordeetara joateagatik: 
135 euro 
 

 Eledunen Batzordera joateagatik: 135 
euro 
 
Bigarrena: Zinegotzia, justifikatuta zein justifikatu 
gabe, bertaratzen ez bada, ez zaio ezer ere 
ordainduko. 
 
 

- Por asistencia efectiva al Pleno Municipal: 
180,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a la Junta de 
Gobierno Local: 100,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a las Comisiones 
Informativas: 135,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a la Junta de 
Portavoces: 135,00 € 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; D. Josu Landaluze, Dª Amaia 
Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 
Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider Núñez del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos; de Dª Marisa Gadea del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela y de D. Eder García, del grupo político 
municipal Elkarrekin Sopela/Podemos. 
 
Con el voto en contra de: de Dª Mª Teresa 
Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela. 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero: Se establece el siguiente régimen de 
percepciones, en concepto de asistencia por la 
concurrencia efectiva a las sesiones de parte 
los/las concejales/as de esta Corporación, 
siempre y cuando no desempeñen sus funciones 
en los órganos colegiados municipales de las que 
formen régimen de dedicación exclusiva ni parcial. 
 
- Por asistencia efectiva al Pleno Municipal: 
180,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a la Junta de 
Gobierno Local: 100,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a las Comisiones 
Informativas: 135,00 € 
 
- Por asistencia efectiva a la Junta de 
Portavoces: 135,00 € 
 
Segundo: En caso de no asistencia, justificada o 
no, no se efectuará pago alguno. 
 
 
 
 



 
 

8.- UDAL-TALDE POLITIKOEI  
ESLEITUKO ZAIZKIEN DIRU-KOPURUAK 
(1:12:25 MINUTUA): - Alkateak hartu du hitza, 
zera esanez: Aurreko legegintzaldiko kopuru 
berdinak mantentzea proposatzen dugu, hau da: 
Talde politiko bakoitzari, hilean, 485,00 €ko 
zenbateko finkoa esleitzen zaio eta aipatutako 
talde politikoek dituzten zinegotzientzat, hilean, 
150na euroko zenbatekoa ezartzen da. 
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Josu 
Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 
Angeles Ibarra, Alberto Sobrón eta Maider Núñez, 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-
talde politikoko zinegotziek; Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politiko 
zinegotziak eta Eder García Elkarrekin Sopela / 
Podemos udal-talde politikoko zinegotziak. 
 
Kontrako botoa eman du: Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa.- Talde politiko bakoitzari, hilean, 
485,00 €ko zenbateko finkoa esleitzen zaio, 
edota, hiletik beherako aldiak direnean, dagokien 
zenbateko proportzionala. 
 
Bigarrena.- Aipatutako talde politikoek dituzten 
zinegotzientzat, hilean, 150na euroko zenbatekoa 
ezartzen da, edota hiletik beherako aldiak 
direnean, dagokien zenbateko proportzionala. 
 
 
9.- UDALAK BILBAO BIZKAIA UR 
PARTZUERGOAREN BATZAR NAGUSIAN 
DUEN ORDEZKARIA IZENDATZEA (1:13:47 
MINUTUA): - Alkateak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Proposamena hauxe da: EDER 
GARCIA LOPEZ jauna Bilbao Bizkaia Ur 
Partzuergoaren Batzar Nagusiko kide titular 
izendatzen da, eta bere ordezko Unai Del Burgo 
García jauna. 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren 
edukia bideo-aktan dago, 2126/2023 
espedientean eta honako hauek dira: 
 
 
Jarraian, Eder García jaunak hartu du hitza, 

8.- ASIGNACIÓN ECONÓMICA A FAVOR 
DE LOS GRUPOS POLÍTICOS MUNICIPALES 
(MINUTO 1:12:25): - Toma la palabra la Sra. 
Alcaldesa indicando: Proponemos mantener los 
mismos importes que la legislatura anterior, es 
decir: asignamos a cada grupo político la cantidad 
fija por cada mes completo de 485,00 € y 
establecemos un montante mensual de 150,00 € 
por cada concejal con el que cuenten los 
mencionados grupos  
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; D. Josu Landaluze, Dª Amaia 
Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 
Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider Núñez del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos; de Dª Marisa Gadea del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela y de D. Eder García, del grupo político 
municipal Elkarrekin Sopela/Podemos. 
 
Con el voto en contra de: de Dª Mª Teresa 
Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela. 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Asignar a cada grupo político la cantidad 
fija por cada mes completo de 485,00 € o la 
cantidad proporcional que corresponda a periodos 
que no alcancen la mensualidad. 
 
Segundo.- Establecer un montante mensual de 
150,00 € por cada concejal con el que cuenten los 
mencionados grupos políticos o la cantidad 
proporcional que corresponda a periodos que no 
alcancen la mensualidad. 
 
9.- NOMBRAMIENTO DE 
REPRESENTANTE EN LA ASAMBLEA 
GENERAL DEL CONSORCIO DE AGUAS 
BILBAO BIZKAIA (MINUTO 1:13:47): - Por parte 
de la Sra. Alcaldesa se indica que la propuesta es 
la siguiente: Designar como Vocal titular de la 
Asamblea General del Consorcio de Aguas Bilbao 
Bizkaia a D. EDER GARCIA LOPEZ y como 
suplente a D. Unai Del Burgo García. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
A continuación, toma la palabra D. Eder García, 



 
 

Elkarrekin Sopela/Podemos udal-talde 
politikokoak, eta honako hau adierazi du: lehenik 
eta behin, bozketa aldekoa bada, izendapena 
eskertu eta Sopela ahalik eta ondoen 
ordezkatzen saiatuko naiz batzar horretan. 
 
Ondoren, alkateak hartu du hitza, eta adierazi du, 
hurrengo puntutik aurrera, bere ustez nahiko 
bizkorrak izango diren parte-hartze horietan, ez 
duela hitza zuzenean emango, hau da, norbaitek 
hitza hartu nahi badu, hitz egin dezakeela. 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; eta Eder 
García Elkarrekin Sopela / Podemos udal-talde 
politiko zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman dute: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek; Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politiko 
zinegotziak eta Maria Teresa Fernández, 
Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak de Sopela 
udal-talde politikoko zinegotziak 
 
Osoko bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa.- EDER GARCIA LOPEZ jauna 
Bilbao Bizkaia Ur Partzuergoaren Batzar 
Nagusiko kide titular izendatzen da, eta bere 
ordezko Unai Del Burgo García jauna.  
 
Bigarrena.- Egin beza behin-behineko idazkariak 
akordio honen egiaztagiria, ondoren Bilbao 
Bizkaia Ur Partzuergora bidaltzeko, hala ezartzen 
baita erakunde horren Estatutuen 13. artikuluan. 
 
 
10.- UDALAK URIBE KOSTAKO ZERBITZU 
MANKOMUNITATEKO OSOKO BATZORDEAN 
DITUEN ORDEZKARIAK IZENDATZEA (1:15:27 
MINUTUA): - Sopelako EHBildu udal talde 
politikokoa den Unai Del Burgo jaunak hartu du 
hitza, eta honako hau adierazi du: Udal-gobernu 
honen akordio proposamena; honako hau da: 
Hiru kide dagozkigu Uribe Kostako 
Mankomunitatearen Osoko Bilkuran eta kide 
hauek izatea proposatzen dugu:  
 
 
- Titularra, Guruzne Carrasson Torrontegi andrea; 
eta, ordezkoa Mikel Tapia Trigueros, jn. 
 

del grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos, para indicar: En primer lugar, si 
sale favorable, agradecer el nombramiento e 
intentaré representar lo mejor posible a Sopela en 
dicha Asamblea. 
 
Después toma la palabra la Sra. Alcaldesa para 
indicar, que, a partir del siguiente punto, en estas 
intervenciones que considero van a ser bastante 
ágiles, no dará la palabra directamente, es decir, 
si alguien desea tomar la palabra, puede hacerlo. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; y de D. Eder García, del grupo 
político municipal Elkarrekin Sopela/Podemos. 
 
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Marisa 
Gadea del grupo político municipal Alternativa 
Vecinal de Sopela y de Dª Mª Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos-
Euskal Sozialistak de Sopela. 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Designar como Vocal titular de la 
Asamblea General del Consorcio de Aguas Bilbao 
Bizkaia a D. EDER GARCIA LOPEZ y como 
suplente a D. Unai Del Burgo García.  
 
Segundo.- Que por parte de la Secretaria 
Accidental se emita certificado de este acuerdo 
para su posterior remisión al Consorcio de Aguas 
de Bilbao Bizkaia en cumplimiento de lo dispuesto 
en el artículo 13 de sus Estatutos. 
 
10.- NOMBRAMIENTO DE 
REPRESENTANTE DE LA CORPORACIÓN EN 
LA JUNTA PLENARIA DE LA MANCOMUNIDAD 
DE SERVICIOS URIBE KOSTA (MINUTO 
1:15:27): - Por parte de D. Unai Del Burgo, del 
grupo político municipal Sopelako EHBildu, se 
señala: La propuesta de acuerdo de este equipo 
de gobierno es la siguiente: Tenemos 3 miembros 
en la Plenaria de la Mancomunidad de Servicios 
de Uribe Kosta, y proponemos que sean los 
siguientes: 
 
- Titular: Dª Guruzne Carrasson Torrontegi, y como 
suplente D. Mikel Tapia Trigueros 
 



 
 

- Titularra, Unai Del Burgo García jauna; eta, 
ordezkoa, Arantza Bilbao Olarra, and. 
 
- Titularra, Josu Landaluze Zarandona jauna eta, 
ordezkoa Amaia Guenetxea Villabeitia, and. 
 
Sopelan Mankomunitatearen osoko bilkuran 
ordezkaritza politiko hori bermatzeko filosofia edo 
jarrera dago. Aurreko legegintzaldian egin zen, 
baita aurrekoetan ere, eta legegintzaldi honetan 
egin da. Gure ustez, Sopelak jarrera politiko 
eredugarria du, baina beste balorazio bat ere 
egiten dugu; izan ere, puntu honek, gure ustez, ez 
luke borondate politikoa izan behar, legezko 
agindu juridikoa baizik, eta, ildo horretan, 
Mankomunitatearen Estatutuak aztertzea 
proposatuko dugu, hurrengo legegintzaldietan 
Mankomunitatearen osoko bilkurak Uribe 
Kostako udalerrien ordezkaritza politikoa 
errespeta dezan. Hori esanda, gainerako udal-
taldeek batzordeetan postu bat izateko 
konpromisoa hartu dugu, Sopelak batzordeetan 
duen ordezkaritzaren barruan.   
 
 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren 
edukia bideo-aktan dago, 2126/2023 
espedientean eta honako hauek dira: 
 
 
Ondoren, Elkarrekin Sopela/Podemos udal talde 
politikoko Eder García jaunak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: "Duela 4 urte ere antzeko 
parte-hartzea izan nuen. Sopelak izendapen 
horretan zuen jarrera goraipatu nahi dut, izan ere, 
EHBilduren ordezkaritza kontuan hartu zen, 
baina, aldi berean, Mankomunitatea nola eratzen 
zen kritikatu nahi dut. Nire ustez, beharrezkoa da 
Mankomunitate ikuspegia izatea, non 
Mankomunitateko zinegotzi guztien Batzar 
batean osoko bilkura osatuko duten pertsonak 
aukeratzen diren. Baina, gaur egun, ez da horrela 
eratzen, baizik eta Udal bakoitzak izendatzen ditu 
Mankomunitaterako zinegotziak, eta, horren 
ondorioz, udalerri bakoitzaren jarreraren arabera, 
lehen aipatutako ordezkaritza hainbeste ez 
errespetatzea eragiten du, eta, kasu batzuetan, 
ordezkaritza guztiz hartzea. Gauza bera 
pentsatzen jarraitzen dut. Uste dugu aldaketak 
egin behar direla Mankomunitatearen ikuspegian 
eta ikuspegi demokratikoan sakontzeko, eta uste 
dugu une egokia dela, izan ere, legegintzaldi 
honetan aldaketa bat gertatu da 
Mankomunitatean eta Sopelan. Burua gora joan 
behar da eta esan Sopelan taldeen ordezkaritza 
errespetatzen dela, eta uste dut bultzada hori 
eman dezakegula estatutuak aldatzeko. Aurrera 

- D. Unai Del Burgo García y como suplente, Dª 
Arantza Bilbao Olarra. 
  
- D. Josu Landaluze Zarandona y como suplente, 
Dª Amaia Guenetxea Villabeitia. 
 
En Sopela está la filosofía o la posición de 
garantizar esa representatividad política en el 
plenario de la Mancomunidad. Se hizo en la 
legislatura anterior y también en las anteriores y se 
hace en esta legislatura. Creemos que Sopela, en 
ese sentido, tiene una posición política ejemplar 
pero también hacemos otra valoración, y es que 
este punto, desde nuestro punto de vista, no 
tendría que ser de voluntad política sino un 
precepto jurídico legal, y en ese sentido, sí vamos 
a proponer que se analicen los Estatutos de la 
Mancomunidad para que, en las siguientes 
legislaturas, el plenario de la Mancomunidad 
respete la representatividad política de los 
diferentes municipios de Uribe Kosta. Dicho esto, 
nuestro compromiso a que el resto de grupos 
municipales tengan un puesto en las diferentes 
comisiones dentro de la representatividad que 
tiene Sopela en las mismas.  
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 
 
Posteriormente toma la palabra D. Eder García, 
del grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos para indicar: Hace 4 años mi 
intervención en este punto fue en esta línea. 
Alabando un poco la postura que desde Sopela 
estaba teniendo en este nombramiento, donde se 
tuvo en cuenta la representación de EHBildu, pero 
haciendo una crítica de cómo se conformaba la 
Mancomunidad, que en vez de tener una visión 
más de Mancomunidad en la que se elijan, por 
ejemplo, en una Asamblea de todas las 
concejalías de la Mancomunidad qué personas 
formarán el plenario, se envían desde cada 
Ayuntamiento y eso hace que, depende del talante 
de cada Municipio, lleve a una utilización de no 
respetar tanto la representatividad a la que se 
aludía antes, y se lleve, en algunos casos, a copar 
la representación. Sigo pensando lo mismo. 
Creemos que hay que hacer cambios que 
profundicen y ahonden en la visión de 
Mancomunidad y en su visión democrática y 
consideramos que es un buen momento esta 
legislatura donde se ha producido un cambio en la 
Mancomunidad y Sopela es un buen ejemplo. Hay 
que ir con la cabeza muy alta diciendo que en 
Sopela se respeta la representatividad de los 
grupos y creo que podemos dar este empuje para 



 
 

egin behar da Mankomunitateari buruzko 
ikuspegi demokratikoa eta Mankomunitate 
ikuspegia lortzeko. Ez hainbeste mankomunitatea 
osatzen duten herriena, baizik eta 
Mankomunitatearena udalaz gaindiko erakunde 
gisa. 
 
Jarraian, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak 
de Sopela udal talde politikoko Mª Teresa 
Fernández andreak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Berango bezalako biztanle-
kopurua duen herri batek Sopelaren ordezkari-
kopuru bera izatea ez da koherentea. Osoko 
Bilkuran ordezkaritza txikia dugun alderdiok 
ahotsik ere ez dugu. Bai, batzorderen batean. 
Nire ustez, ordezkatzen duenaren funtsa eta 
Zerbitzu Mankomunitatea zer den aztertu 
beharko litzateke, eta ahots guztiak entzun. 
 
 
Ondoren, Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 
Vascos udal-talde politikoko Josu Landaluze 
jaunak hartu du hitza, eta honako hau adierazi du: 
Ados nago planteatzen ari zaretenarekin. Egin 
zena, ez baita batere arautua, borondate onez 
egin zen, baina pentsatu gauza bat, Udalean 
jada, gauden talde politikoekin batzordeetan 
parte hartzeko 9 kide bagara, 7 udalerriekin 
biderkatuz gero, batzordeak izugarriak izango 
lirateke. Ulertzen dut zinegotzi bakarra duten 
alderdiek ordezkaritzarik ez izatea osoko 
bilkuran; izan ere, alderdi guztien eta 7 udalerrien 
ordezkaritza izatea zaila izango litzateke 
koordinatzen. 
 
Sopelako EHBildu udal-talde politikoko Unai Del 
Burgo jaunak honako hau adierazi du: Sopelan 
ordezkaritza txikia duten alderdiek Osoko 
Bilkuran parte hartzen ez duten arren, gobernu-
talde honek konpromisoa hartzen du Osoko 
Bilkuran ordezkaritzarik ez duten alderdietako 
zinegotziei informazioa behar bezala e 
 
mateko. 
 
Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Josu 
Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 
Angeles Ibarra, Alberto Sobrón eta Maider Núñez, 
Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-
talde politikoko zinegotziek; Marisa Gadea and. 
Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde politiko 

una reforma de los Estatutos. Hay que avanzar 
para una visión democrática de la Mancomunidad 
y una visión de Mancomunidad. No tanto de 
pueblos que conforman una mancomunidad, sino 
de Mancomunidad como ente supramunicipal.  
 
 
Acto seguido toma la palabra Dª Mª Teresa 
Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela 
señalando: Un pueblo con el número de habitantes 
como Berango, tenga el mismo número de 
representantes que Sopela no es coherente. En la 
Junta Plenaria los partidos con poca 
representación, ni siquiera tenemos voz. Sí en 
alguna comisión. Considero que habría que 
analizar el fondo de lo que representa y lo que es 
una Mancomunidad de Servicios y que se oigan 
todas las voces. 
 
Después toma la palabra D. Josu Landaluze, del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos, para señalar: Estoy de 
acuerdo con lo que estáis planteando. Lo que se 
hizo, que no es nada reglado, se hizo con buena 
voluntad, pero pensad una cosa, si ya en el 
Ayuntamiento, para participar en las comisiones 
con los grupos políticos que estamos somos 9 
miembros, si se multiplica por los 7 municipios, las 
comisiones serían terribles. Entiendo que los 
partidos con un único concejal no tengan 
representatividad en la plenaria, pero es que tener 
representatividad por parte de todos y de los 7 
municipios, sería una plenaria difícil de coordinar. 
 
Por parte de D. Unai Del Burgo, del grupo político 
municipal Sopelako EHBildu se indica: A pesar de 
que los partidos con poca representatividad en 
Sopela no tengan participación en la Junta 
Plenaria, este equipo de gobierno se compromete 
a hacer un trasvase de información en 
condiciones, con los concejales y concejalas de 
los partidos que no tengan representación en la 
Junta Plenaria.  
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Marisa 
Gadea del grupo político municipal Alternativa 



 
 

zinegotziak eta Eder García Elkarrekin Sopela / 
Podemos udal-talde politikoko zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa.- Honako udalkide hauek Sopelako 
Udalaren ordezkari titular eta ordezko izendatzen 
dira Uribe Kostako Zerbitzu Mankomunitateko 
Osoko Batzorderako: 
 
 
- Titularra, Guruzne Carrasson Torrontegi andrea; 
eta, ordezkoa Mikel Tapia Trigueros, jn. 
 
- Titularra, Unai Del Burgo García jauna; eta, 
ordezkoa, Arantza Bilbao Olarra, and. 
 
- Titularra, Josu Landaluze Zarandona jauna eta, 
ordezkoa Amaia Guenetxea Villabeitia, and. 
 
Bigarrena.- Eman bekio akordio honen berri Uribe 
Kostako Zerbitzu Mankomunitateari.  
 
11.- UDALAK EUSKAL FONDOAN DITUEN 
ORDEZKARIAK IZENDATZEA (1:24:18 
MINUTUA): - Alkateak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Gure proposamena hauxe da: 
Arantza Bilbao Olarra andrea Sopelako Udalaren 
ordezkari titularra izendatzea eta bere ordezkoa 
Aitziber Onaindia Martínez, and. 
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politiko zinegotziak eta Eder García Elkarrekin 
Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 

Vecinal de Sopela y de D. Eder García, del grupo 
político municipal Elkarrekin Sopela/Podemos; 
 
Con la abstención de: de Dª Mª Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos-
Euskal Sozialistak de Sopela. 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Designar como representantes del 
Ayuntamiento de Sopela en la Junta Plenaria de la 
Mancomunidad de Servicios de Uribe Kosta en 
calidad de titulares y de suplentes a los siguientes 
miembros de la Corporación: 
 
- Titular: Dª Guruzne Carrasson Torrontegi, y como 
suplente D. Mikel Tapia Trigueros 
 
- D. Unai Del Burgo García y como suplente, Dª 
Arantza Bilbao Olarra. 
  
- D. Josu Landaluze Zarandona y como suplente, 
Dª Amaia Guenetxea Villabeitia. 
 
Bigarrena.- Que se notifique el presente acuerdo 
a la Mancomunidad de Servicios de Uribe Kosta.  
 
11.- NOMBRAMIENTO DE 
REPRESENTANTES DE LA CORPORACIÓN EN 
EUSKAL FONDOA (MINUTO 1:24:18): - Toma la 
palabra la Sra. Alcaldesa para indicar: Nuestra 
propuesta es la siguiente: Designar como 
representantes del Ayuntamiento de Sopela en la 
Asamblea de Euskal Fondoa, a Dª Arantza Bilbao 
Olarra y como suplente a Dª Aitziber Onaindia 
Martínez. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Marisa Gadea del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos; 
 
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela . 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 



 
 

Lehenengoa: Arantza Bilbao Olarra andrea 
Sopelako Udalaren ordezkari izendatzea 
Euskal Fondoaren Batzarrean, eta bere 
ordezko Aitziber Onaindia Martínez, and. 
 
Bigarrena.- Eman bekio akordio honen berri 
Euskal Fondoari.  
 
12.- UDALAK JATA-ONDO LANDA 
GARAPENERAKO ELKARTEAN DUEN 
ORDEZKARIA IZENDATZEA (1:25:24 
MINUTUA): - Alkateak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Gure proposamena hauxe da: 
Eder García jauna Sopelako Udalaren ordezkari 
izendatzea Jata-Ondo Landa Garapenerako 
Elkartearen Batzarrean eta bere ordezko 
Guruzne Carrasson Torrontegi andrea.  
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politiko zinegotziak eta Eder García Elkarrekin 
Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa:- EDER GARCIA LOPEZ JAUNA 
Sopelako Udalaren ordezkari izendatzea Jata-
Ondo Landa Garapenerako Elkartearen 
Batzarrean eta bere ordezko Guruzne Carrasson 
Torrontegi andrea.  
 
Bigarrena:- Eman bekio akordio honen berri Jata-
Ondo Landa Garapenerako Elkarteari . 
 
13.- UDALAK IBERRE INSTITUTUAN 
DAUKAN ORDEZKARIA IZENDATZEA (1:26:35 
MINUTUA): -Alkateak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Gure proposamena hauxe da: 
GURUZNE CARRASSON TORRONTEGI andrea 
Udalaren ordezkari izendatzea Sopelako Iberre 
BHIko Ordezkaritza Organo Gorenean eta bere 
ordezko Mikel Tapia Trigueros jn. 
 

Primero.- Designar como representantes del 
Ayuntamiento de Sopela en la Asamblea de 
Euskal Fondoa, a Dª Arantza Bilbao Olarra y como 
suplente a Dª Aitziber Onaindia Martínez. 
 
Segundo.- Que se notifique el presente acuerdo a 
Euskal Fondoa.  
 
12.- NOMBRAMIENTO DE 
RERPESETNANTE DE LA CORPORACIÓN EN 
LA ASOCIACIÓN DE DESARROLLO RURAL 
JATAONDO (MINUTO 1:25:24): - Toma la 
palabra la Sra. Alcaldesa para indicar: Nuestra 
propuesta es la siguiente: Designar como 
representantes del Ayuntamiento de Sopela en la 
Asamblea de la Asociación de Desarrollo Rural 
Jata-Ondo a D. Eder García y como suplente, a Dª 
Guruzne Carrasson Torrontegi. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Marisa Gadea del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos; 
 
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela . 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Designar como representantes del 
Ayuntamiento de Sopela en la Asamblea de la 
Asociación de Desarrollo Rural Jata-Ondo a D. 
EDER GARCIA LOPEZ, y como suplente, a Dª 
Guruzne Carrasson Torrontegi. 
 
Segundo:- Que se notifique el presente acuerdo a 
la Asociación de Desarrollo Rural Jata-Ondo. 
 
13.- NOMBRAMIENTO DE 
REPRESENTANTE DE LA CORPORACIÓN EN 
EL INSTITUTO IBERRE (MINUTO 1:26:35): - 
Toma la palabra la Sra. Alcaldesa para indicar: 
Nuestra propuesta es la siguiente: Nombrar como 
representante del Ayuntamiento en el Órgano 
Máximo de Representación del Instituto IES Iberre 
de Sopela a Dª GURUZNE CARRASSON 
TORRONTEGI, y como Suplente, a D. Mikel Tapia 



 
 

 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politiko zinegotziak eta Eder García Elkarrekin 
Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 
politikoko zinegotziek eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa:- GURUZNE CARRASSON 
TORRONTEGI andrea Udalaren ordezkari 
izendatzea Sopelako Iberre BHIko Ordezkaritza 
Organo Gorenean eta bere ordezko Mikel Tapia 
Trigueros jn. 
 
Bigarrena:- Ebazpen honen berri ematea 
Sopelako Iberre BHI Institutuari, dagozkion 
ondorioak izan ditzan. 
 
14.- UDALAK ZIPIRIÑE IKASTETXEAN 
DUEN ORDEZKARIA IZENDATZEA (1:27:40 
MINUTUA): - Alkateak hartu du hitza, eta honako 
hau adierazi du: Gure proposamena hauxe da: 
GURUZNE CARRASSON TORRONTEGI andrea 
Udalaren ordezkari izendatzea Zipiriñe Ikastetxe 
Publikoko Ordezkaritza Organo Gorenean eta 
bere ordezko Mikel Tapia Trigueros jauna. 
 
 
 
Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu udal-
talde politikoko zinegotziak diran: Guruzne 
Carrasson, Unai del Burgo, Aitziber Onaindia, 
Naia Azkarate, Mikel Tapia, Itziar Lazaro, Arantza 
Bilbao eta Josu Barbarias jn/andk; Marisa Gadea 
and. Alternativa Vecinal de Sopela udal-talde 
politiko zinegotziak eta Eder García Elkarrekin 
Sopela / Podemos udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Abstentzioa eman du: Josu Landaluze, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angeles Ibarra, 
Alberto Sobrón eta Maider Núñez, Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos udal-talde 

Trigueros. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Marisa Gadea del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos; 
 
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos y de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela . 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Nombrar como representante del 
Ayuntamiento en el Órgano Máximo de 
Representación del Instituto IES Iberre de Sopela 
a Dª GURUZNE CARRASSON TORRONTEGI, y 
como Suplente, a D. Mikel Tapia Trigueros. 
 
Segundo.- Dar traslado de la presente resolución 
al Instituto IES Iberre de Sopela a los efectos 
oportunos. 
 
14.- NOMBRAMIENTO REPRESENTANTE 
DE LA CORPORACIÓN EN EL COLEGIO 
PÚBLICO ZIPIRIÑE (MINUTO 1:27:40): - Toma la 
palabra la Sra. Alcaldesa para indicar: Nuestra 
propuesta es la siguiente: Nombrar como 
representante del Ayuntamiento en el Órgano 
Máximo de Representación de Colegio Público 
Zipiriñe a Dª GURUZNE CARRASSON 
TORRONTEGI  y como suplente a D. Mikel Tapia 
Trigueros. 
 
Con el voto a favor de de: Dª Guruzne Carrasson, 
D. Unai del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 
Azkarate, D. Mikel Tapia, Dª Itziar Lazaro, Dª 
Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo po 
Sopelako EHBildu; de Dª Marisa Gadea del grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela y 
de D. Eder García, del grupo político municipal 
Elkarrekin Sopela/Podemos; 
 
 
Con la abstención de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª 
Angeles Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider 
Núñez del grupo político municipal Eusko 



 
 

politikoko zinegotziek eta Maria Teresa 
Fernández, Socialistas Vascos - Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko 
zinegotziak. 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Lehenengoa: - GURUZNE CARRASSON 
TORRONTEGI andrea Udalaren ordezkari 
izendatzea Zipiriñe Ikastetxe Publikoko 
Ordezkaritza Organo Gorenean eta bere ordezko 
Mikel Tapia Trigueros jauna. 
 
Bigarrena: - Ebazpen honen berri ematea 
Sopelako Zipiriñe Ikastetxeari, dagozkion 
ondorioak izan ditzan. 
 
15.- SOPELAKO UDAL ERREGELAMENDU 
ORGANIKOAREN ALDAKETA PUNTUALAREN 
HASIERAKO ONARPENA, HALA BADAGOKIO 
(1:28:45 MINUTUA): - Alkateak adierazi du gai 
hori gai-zerrendan sartzeko bozkatu behar dela, 
oraindik ez baita egon informazio-batzordeen 
bilerarik. Beraz, dagokion batzordeak ezin izan du 
irizpena eman, eta, beraz, beharrezkoa da osoko 
bilkurak gai-zerrendan sartzea berrestea. 
 
 
 
 
Jarraian, gai-zerrendan puntu hori sartzeko 
bozketa egin da, eta emaitza hau izan da: 
 
 
Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 
 
Gai-zerrendan sartzea berrestea. 
 
Jarraian, alkateak honako hau adierazi du: Osoko 
Bilkura honetara ekarri da Udal Erregelamendu 
Organikoaren Aldaketa Puntuala, azaldu 
dizuegun bezala, zinegotzi guztiek udal-
espediente guztietara sarbide zuzena izan 
dezazuen, eta horretarako, Erregelamendua 
aldatu behar da. Hilabeteko epean argitaratu 
behar da. Epe horretan alegazioak aurkeztu ahal 
izango dira, eta aurkezten ez badira, behin betiko 
onetsita geratuko da. Alegazioak aurkeztuko 
balira, osoko bilkurak ebatzi beharko lituzke. 
Halaber, hilabete honetan ezin izango duzue 
espedienteetarako sarbiderik izan, baina ezin 
izan da gai hori lehenago ekarri, osoko bilkuran 
gehiengo osoz onartu behar delako. 
 
Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren 
edukia bideo-aktan dago, 2126/2023 
espedientean eta honako hauek dira: 
 

Abertzaleak-Nacionalistas Vascos y de Dª Mª 
Teresa Fernández, del grupo político municipal 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak de Sopela . 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Primero.- Nombrar como representante del 
Ayuntamiento en el Órgano Máximo de 
Representación de Colegio Público Zipiriñe a Dª 
GURUZNE CARRASSON TORRONTEGI  y como 
suplente a D. Mikel Tapia Trigueros. 
 
Segundo. - Dar traslado de la presente resolución 
al Colegio Público Zipiriñe Iberre de Sopela a los 
efectos oportunos. 
 
15.- APROBACIÓN INICIAL, SI PROCEDE, 
DE LA MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL 
REGLAMENTO ORGÁNICO MUNICIPAL DEL 
AYUNTAMIENTO DE SOPELA (MINUTO 
1:28:45): - Por parte de la Sra. Alcaldesa se indica 
que hay que votar la inclusión de este punto en el 
orden del día, toda vez que aún no ha habido 
reuniones de las comisiones informativas, por lo 
que no se ha podido dictaminar por la 
correspondiente comisión, por lo que es necesario 
que el Pleno ratifique su inclusión en el orden del 
día. 
 
A continuación se procede a votar la inclusión de 
este punto en el orden del día, arrojando el 
siguiente resultado: 
 
El Pleno, por unanimidad, acuerda 
 
Ratificar su inclusión en el orden del día. 
 
A continuación, por parte de la Sra Alcaldesa se 
indica: Se trae a este Pleno la Modificación 
Puntual del Reglamento Orgánico Municipal para 
que, como se os explicó, todos los concejales y 
concejalas tengáis acceso directo a todos los 
expedientes municipales y para ello, hay que 
modificar el Reglamento. Se tiene que publicar 
durante un mes, en el que se podrán presentar 
alegaciones y si no se presentan, quedaría 
aprobado definitivamente. Si se presentaran 
alegaciones, el pleno tendría que resolverlas. 
Decir también, que en este mes no podréis tener 
acceso a los expedientes, pero no se ha podido 
traer este tema antes porque hay que aprobarlo 
por mayoría absoluta en pleno. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta y que 
consta en el Expediente número 2126/2023, 
siendo las siguientes: 



 
 

 
Ondoren, Elkarrekin Sopela/Podemoseko udal 
talde politikoko Eder García jaunak hartu du hitza, 
honako hau adierazi du: neurri egokia da 
eraginkortasunagatik eta zinegotzi guztien 
fiskalizazio- eta informazio-lana arintzeagatik. 
 
 
Ondoren, Sopelako Socialistas Vascos-Euskal 
Sozialistak de Sopela udal-talde politikoko Mª 
Teresa Fernández andreak hartu du hitza, eta 
honako hau adierazi du: nire ustez, neurri ona da, 
eta aldaketa puntual perfektua, baina uste dut 
gauza gehiago aldatu beharko liratekeela Udal 
Erregelamendu Organikoan. Komeni da 
eguneratzea, gauza batzuk ez daudelako argi 
edo ez direlako oso argiak. 
 
Jarraian, alkateak hartu du hitza, eta honako hau 
adierazi du: lehen puntuan esaten genuen Udal 
Erregelamendu Organikoa aldatu beharko 
litzatekeela Osoko Bilkurara ez bertaratzeko edo 
online parte hartzeko. Nire ustez, puntuak 
sakonago eta lasaiago eztabaidatu behar dira, 
baina denok ados egongo ginela uste genuenez, 
aldaketa puntual hau ekarri dugu. 
 
Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  
 
 
Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 
 
Lehenengoa.- Hasierako onespena ematea 
Sopelako Udalaren Udal Erregelamendu 
Organikoaren aldaketari, eduki honekin: 
 
37. artikulua. Udal-informaziorako sarbidea 
 
Udalbatzako zinegotzi guztiek zuzeneko sarbide 
elektronikoa izango dute formatu horretan dauden 
udal-espediente guztietara. 
 
Sarbide elektroniko horren helburua da zinegotzi 
guztiek udal-lana kontrolatzeko eta fiskalizatzeko duten 
eskubidea erraztea, eta, beraz, ezinezkoa da lortutako 
informazioa beste edozein helburutarako lagatzea, 
erabiltzea edo zabaltzea; bereziki, amaitu gabe dauden 
eta datuak babesteko araudiak babesten dituen datuei 
dagokienez. 
 
 
 
Era berean, kontsulta egokiak egin ahal izango dizkiete 
udal langileei eta, hala badagokio, udal zerbitzu, obra 
edo horniduraren baten esleipendun diren kanpoko 
enpresetako arduradunei.” 

 
Bigarrena: Udal Erregelamendu Organikoaren 
aldaketa puntualaren hasierako onespena 
jendaurrean jartzea eta interesdunei entzunaldia 

 
Posteriormente toma la palabra D. Eder García, 
del grupo político municipal Elkarrekin 
Sopela/Podemos para indicar: Por operatividad y 
por agilizar la labor de fiscalización e información 
de todos los concejales y concejalas es una buena 
medida. 
 
Después toma la palabra Dª Mª Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos -
Euskal Sozialistak de Sopela , para indicar: 
Considero que es una buena medida y como 
modificación puntual perfecto, pero creo que 
habría que modificar más cosas dentro del ROM. 
Conviene actualizarlo porque hay cosas que se 
quedan colgando o poco claras. 
 
 
Acto seguido toma la palabra la Sra. Alcaldesa 
indicando: En el primer punto también decíamos 
que para poder no personarse en el pleno  o fuese 
online, habría que modificar el ROM. Considero 
que los puntos tienen que debatirse más a fondo y 
con más tranquilidad pero como creíamos que 
todos íbamos a estar de acuerdo, es por lo que 
traemos esta modificación puntual. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede 
a la votación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
 Primero.- Aprobar inicialmente la modificación del 
Reglamento Orgánico Municipal del Ayuntamiento 
de Sopela con el siguiente contenido: 
 
Art. 37 Acceso a la información municipal 
 
Todos y todas las concejalas de la Corporación tendrán 
acceso electr4ónico directo a todos los expedientes 
municipales que se encuentren bajo dicho formato. 
 
Dicho acceso electrónico es una medida destinada a 
facilitar el ejercicio del derecho de todos y todas las 
concejalas al control y fiscalización de la labor 
municipal por lo que no es posible la cesión, utilización 
o difusión de la información obtenida para cualquier 
otro fin; especialmente respecto de aquellos 
expedientes inconclusos y en relación con aquellos 
datos que se encuentren amparados por la normativa 
de protección de datos. 
 
Podrán, también, realizar consultas oportunas al 
personal municipal y, en su caso, a los responsables 
de las empresas externas que resulten adjudicatarias 
de algún servicio, obra o suministro municipal.” 

 
Segundo: Someter la aprobación inicial de la 
modificación puntual del Reglamento Orgánico 
Municipal a periodo de información pública y 



 
 

ematea 30 egun balioduneko epean, 
iradokizunak eta erreklamazioak aurkezteko, 
erabaki hau Bizkaiko Aldizkari Ofizialean 
argitaratu eta hurrengo egunetik hasita. 
 
 
Hirugarrena: - Erabaki hau Bizkaiko Aldizkari 
Ofizialean, Udaletxeko iragarki-oholean eta 
Udalaren web orrian argitaratzea. 
 
 
Laugarrena: - Jendaurreko erakustaldian eta 
interesdunei entzuteko epean iradokizunik, 
erreklamaziorik edo alegaziorik aurkezten ez 
bada, ordura arte behin-behinekoa zen erabakia 
behin betiko hartu dela ulertuko da. 
 
 
16.- UDAL-TALDE POLITIKOEN 
ERAKETAREN BERRI EMATEA (2108/2023 
ESPEDIENTEA) (1:32:57 MINUTUA):: - Udal 
Idazkaritzaren eginbidearen berri eman da, 
honela dio hitzez-hitz: 
 
1. EHBILDU SOPELA, hauek osatzen dute: 
 
- Guruzne Carrasson Torrontegi, and 
- Aitziber Onaindia Martínez, and 
- Arantza Bilbao Olarra, and 
- Miguel Angel Tapia Trigueros, jn 
- Itziar Lazaro Ardanza, and 
- Unai Del burgo García, jn 
- Josu Barbarias Olabarria, jn 
- Naia Azkarate Estevez, and 
 
2.- EUSKO ABERTZALEAK –NACIONALISTAS 
VASCOS, hauek osatzen dute: 
 
- Josu Landaluze Zarandona, jn 
- Amaia Guenetxea Villabeitia, and 
- Gotzon Garai Elgezabal, jn 
- Mª Angeles Ibarra Egiguren, and 
- Alberto Sobrón Calvo, jn 
- Maider Cristina Núñez Guinea, and 
 
3.- ALTERNATIVA VECINAL DE SOPELA, honek 
osatzen du: 
 
- Mª Luisa Gadea Nebreda, and 
 
4.- SOCIALISTAS VASCOS–EUSKAL 
SOZIALISTAK DE SOPELA , honek osatzen du: 
 
- María Teresa Fernández García, and 
 
5.- ELKARREKIN SOPELA, honek osatzen du: 
 
- Eder García López, jn 

audiencia a los interesados por un plazo de 30 
días hábiles para la presentación de sugerencias 
y reclamaciones a contar desde el día siguiente 
al de la publicación del presente acuerdo en el 
Boletín Oficial de Bizkaia. 
 
Tercero:- Publicar el presente acuerdo en el 
Boletín Oficial de Bizkaia, en el Tablón de 
Anuncios del Ayuntamiento y en la página web 
municipal. 
 
Cuarto:- En el caso de que a lo largo del periodo 
de información pública y audiencia de los 
interesados no se presente ninguna sugerencia, 
reclamación o alegación, se entenderá 
definitivamente adoptado el acuerdo hasta 
entonces provisional. 
 
16.- DACIÓN DE CUENTA CONSTITUCIÓN 
GRUPOS POLÍTICOS MUNICIPALES 
(EXPEDIENTE 2108/2023) (MINUTO 1:32:57): - 
Dada cuenta de la diligencia de la Secretaría 
Municipal, que es del siguiente tenor: 
 
1.- EHBILDU SOPELA, compuesto por: 
 
- Dª Guruzne Carrasson Torrontegi 
- Dª Aitziber Onaindia Martínez 
- Dª Arantza Bilbao Olarra 
- D. Miguel Angel Tapia Trigueros 
- Dª Itziar Lazaro Ardanza 
- D. Unai Del burgo García 
- D. Josu Barbarias Olabarria 
- Dª Naia Azkarate Estevez 
 
2.- EUSKO ABERTZALEAK –NACIONALISTAS 
VASCOS, compuesto por: 
 
- D. Josu Landaluze Zarandona 
- Dª Amaia Guenetxea Villabeitia 
- D. Gotzon Garai Elgezabal 
- Dª Mª Angeles Ibarra Egiguren 
- D. Alberto Sobrón Calvo 
- Dª Maider Cristina Núñez Guinea 
 
3.- ALTERNATIVA VECINAL DE SOPELA, 
compuesto por: 
 
- Dª Mª Luisa Gadea Nebreda 
 
4.- SOCIALISTAS VASCOS–EUSKAL 
SOZIALISTAK DE SOPELA, compuesto por: 
 
- Dª María Teresa Fernández García 
 
5.- ELKARREKIN SOPELA, compuesto por: 
 
- D. Eder García López 



 
 

 
Osoko bilkura, aho batez, jakinaren gainean 
geratzen da 
 
17.- ALKATETZA-DEKRETU HAUEN BERRI 
EMATEA (1:33:05 MINUTUA): Hauen berri 
emanda, 
 
(A).- ALKATETZAREN 716/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 9KOA, TOKIKO GOBERNU 
BATZARRARI EMANDAKO ESKUMENAK 
EZEZTATZEARI BURUZKOA. (2209/2019 
ESPEDIENTEA) 
 
(B).- ALKATETZAREN 788/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 20KOA, 2023KO UZTAILAREN 8AN 
EZKONTZA ZIBILA EGITEKO ALKATETZAREN 
ORDEZKARITZARI BURUZKOA. (1847/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
(C).- ALKATETZAREN 789/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 20KOA, 2023KO UZTAILAREN 1EAN 
EZKONTZA ZIBILA EGITEKO ALKATETZAREN 
ORDEZKARITZARI BURUZKOA. (1846/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
D).- ALKATETZAREN 795/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 21EKOA, 2023KO UZTAILAREN 8AN 
EZKONTZA ZIBILA EGITEKO ALKATETZAREN 
ORDEZKARITZARI BURUZKOA. (2145/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
(E).- ALKATETZAREN 798/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 21EKOA, TOKIKO GOBERNU 
BATZORDEKO KIDEAK IZENDATZEARI 
BURUZKOA (2148/2023 ESPEDIENTEA) 
 
(F).- ALKATETZAREN 809/2023 DEKRETUA, 
EKAINAREN 22KOA, ALKATE-ORDEAK 
IZENDATZEARI BURUZKOA (2150/2023 
ESPEDIENTEA) 

 
El Pleno, por unanimidad, se da por enterado. 
 
 
Eta jorratzeko beste gairik ez dagoenez, 
bilera amaitutzat jotzen da 20:00etan. Eta nik, 
behin-behineko Idazkariak, egiaztatzen dut 
hori guztia horrela izan dela. 

 
El Pleno, por unanimidad se da por enterado. 
 
 
17.- DACIONES DE CUENTA DE LOS 
DECRETOS DE ALCALDIA SIGUIENTES 
(MINUTO 1:33:05: Dada cuenta de los mismos, 
 
(A).- DECRETO ALCALDÍA NÚMERO 716/2023, DE 9 
DE JUNIO, RELATIVO A REVOCACIÓN DE LA 
DELEGACION COMPETENCIAS EN JUNTA 
GOBIERNO LOCAL. (EXPEDIENTE 2209/2019) 
 
 
(B).- DECRETO DE ALCALDÍA NÚMERO 788/2023, DE 
20 DE JUNIO, RELATIVO A DELEGACIÓN DE LA 
ALCALDÍA PARA CELEBRACIÓN DE MATRIMONIO 
CIVIL EL DÍA 8 DE JULIO DE 2023. (EXPEDIENTE 
1847/2023) 
 
(C).- DECRETO DE ALCALDÍA NÚMERO 789/2023, DE 
20 DE JUNIO, RELATIVO A DELEGACIÓN DE LA 
ALCALDÍA PARA CELEBRACIÓN DE MATRIMONIO 
CIVIL EL DÍA 1 DE JULIO DE 2023. (EXPEDIENTE 
1846/2023) 
 
D).- DECRETO DE ALCALDIA NÚMERO 795/2023, DE 
21 DE JUNIO, RELATIVO A DELEGACIÓN DE LA 
ALCALDIA PARA CELEBRACIÓN DE MATRIMONIO 
CIVIL EL DÍA 29 DE JULIO DE 2023 (EXPEDIENTE 
2145/2023) 
 
(E).- DECRETO DE ALCALDÍA NÚMERO 798/2023, DE 
21 DE JUNIO, RELATIVO A NOMBRAMIENTO 
MIEMBROS DE LA JUNTA DE GOBIERNO LOCAL. 
(EXPEDIENTE 2148/2023) 
 
(F).- DECRETO DE ALCALDIA NUMERO 809/2023, DE 
22 DE JUNIO, RELATIVO A NOMBRAMIENTO DE 
TENIENTES DE ALCALDE (EXPEDIENTE 2150/2023) 

 
 
Osoko Bilkura, aho batez, jakinaren gainean 
geratzen da. 
 
Y no habiendo más asuntos que tratar, finaliza 
la sesión a las 20:00 horas, de lo que yo, la 
Secretaria Accidental, Certifico. 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 


